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Autobusy pojadą 
dzięki wsparciu 
samorządu

29 kwietnia 2019r. Gmina 
Kobylnica i spółka PKS Słupsk 
podpisały porozumienie o do-
finansowywaniu przewozów 
socjalnych. Dokument daje 
gwarancje, że przewoźnik przez 
najbliższe miesiące utrzyma 
kursy autobusów, z których ko-
rzystali przede wszystkim miesz-
kańcy Wrzącej i Ścięgnicy.

czytaj str. 5

W NUMERZE:

Ósma edycja 
Kobylnickiej 
Garażówki
Fani wyjątkowych okazji znów 
zjechali do Kobylnicy, by wziąć 
udział w Kobylnickiej Gara-
żówce, która odbyła się 14 
kwietnia br. Na sześćdziesięciu 
stoiskach znalazła się cała 
masa wyjątkowych przedmio-
tów, które czekały na nowych 
właścicieli. 

czytaj str. 13

Graffiti na budynku 
jednostki OSP 
Sierakowo

Wygląd jednej ze ścian 
budynku, w którym działa 
jednostka OSP w Sierakowie, 
w pełni oddaje charakter 
i trud służby, jaką codziennie 
pełnią strażacy – ochotnicy. 

czytaj str. 3

Drzewa będą 
przypominać 
o wstąpieniu do Unii
15 dębów szypułkowych 
zostało posadzonych w 15 
miejscach na terenie Gminy 
Kobylnica. W ten sposób upa-
miętniono rocznicę członko-
stwa Polski w Unii Europejskiej. 

czytaj str. 5

Dzień Kobiet 
w meksykańskim klimacie
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Co w prasie piszczy
Podtytuł tego przeglą-

du żywcem został wyrwa-
ny z programu drugie-
go niemieckiej telewizji 
ZDF (Zweites Deutsches 
Fernsehen) Pod tym wła-
śnie tytułem niemieccy 
widzowie mogli obej-
rzeć korespondencję na 
żywo o protestacyjnej 
akcji polskich nauczycie-
li. Stacja telewizyjna za-
uważyć raczyła, że polscy 
nauczyciele zarabiają źle. 
Dziennikarz podkreśla, że 
płaca zasadnicza w tym 
zawodzie wynosi od 600 
do 1.000 euro brutto i jest 
niższa od przeciętnego 
wynagrodzenia w Polsce. 
Protest, pokornych dotąd 
nauczycieli i ich gniew 
wywołał fakt, że naro-
d o w o - k o n s e r w a t y w n y 
rząd w Warszawie hojnie 
wspiera w tym czasie inne 
grupy społeczne. Będą 
nowe zasiłki dla dzieci 
i jednorazowe pieniądze 
dla emerytów. Będzie 120 
euro na krowę i 24 euro na 
świnię. Choć te pieniądze 
są raczej enigmatyczne, 
bo pochodzić mają z nie-
przyznanych jeszcze do-
tacji unijnych. Obietnica 
w elektorat jednak poszła! 
Godnym odnotowania 
jest fakt, że wbrew pohu-
kiwaniom PiS-owskiego 
aktywu przeciw wpro-
wadzeniu w Polsce eu-
ropejskiej waluty, czego 
tymczasem nikt robić nie 
zamierza, świat z oślim 
uporem przelicza nasze 
zarobki na euro. Na tym 
tle dobrze wyglądają tyl-
ko zarobki i oszczędności 
polskich €uroposłów. Bry-
tyjski Financial Times na-
pisał, wcześniej że strajk 
polskich nauczycieli to 
największa taka akcja nad 
Wisłą od 1993 roku i może 
doprowadzić do chaosu 
w polskich szkołach po-

nieważ została podjęta 
kilka dni przed egzamina-
mi w szkołach średnich. 
Gazeta dodaje, że idące 
„łeb w łeb” w wyborach 
do parlamentu europej-
skiego główne ugrupowa-
nia polityczne zamierzają 
wykorzystać euro wybory 
jako odskocznię do klu-
czowej elekcji parlamen-
tarnej jesienią tego roku. 
Ta wyimaginowana wspól-
nota jak Unię Europejską 
nazywa głowa naszego 
państwa, nie zdaje sobie 
jednak sprawy z tego, że 
w Polsce, w przeciągu jed-
nej nocy, można zmienić 
prawo oświatowe i zde-
cydować, że o klasyfikacji 
uczniów dopuszczonych 
do matury decydowa-
ła będzie przypadkowa, 
wskazana przez Wójta 
(z pełnym uszanowaniem) 
osoba. Choć opozycja 
szybko poparła strajk pe-
dagogów i oskarżyła rząd 
o przyjęcie bezkompromi-
sowej postawy wobec na-
uczycielskich postulatów, 
o czym informuje Finan-
cial Times, to trzeba do-
dać, że ani ilość ich szabli 
w polskim parlamencie 
ani przedwyborcze noto-
wania opozycji nie mogły 
mieć wpływu na los z góry 
skazanego na fiasko pro-
testu. Bo to rząd posłużył 
się polskim uczniem jak 
zakładnikiem. Dzieci przy-
wiązane pod Głogowem 
do machin oblężniczych 
przez niemieckiego króla 
Henryka V nie miały tyle 
szczęścia. Najbliżsi po-
świecili ich życie w imię 
obrony miasta. Nauczy-
ciele poświęcili swoją 
godność i status spo-
łeczny aby zapobiec kon-
frontacyjnej „rzezi niewi-
niątek”. Deutsche Welle 
zwrócił uwagę na fakt, że 
polskie szkoły zostały spa-

raliżowane przez strajk, 
w którym wzięło udział 80 
procent nauczycieli, pod-
kreślając jednocześnie , że 
takiej akcji protestacyjnej 
nie było od czasu upad-
ku komunizmu. Amery-
kański Washington Post 
i kanadyjska Toronto Star 
przedrukowały depeszę 
Associated Press, w któ-
rej nauczyciele mówiąc 
o swoim dramatycznym 
proteście przyznawali, że 
pracują w różnych szko-
łach na dwa lub trzy eta-
ty, żeby „związać koniec 
z końcem”. Agence Fran-
ce Presse informuje na-
tomiast, że strajk nauczy-
cieli ma miejsce w tym 
czasie, gdy populistyczny 
rząd PiS hojnie przezna-
czył środki na wydatki so-
cjalne przed eurowybora-
mi i jesiennymi wyborami 
do parlamentu. Program 
rozdawnictwa ma zwięk-
szyć popularność rządu, 
która ucierpiała ostatnio 
na skutek serii skandali. 
Wielki Leonardo da Vinci 
przed opuszczeniem tego 
łez padołu, kazał zatrud-
nić 60 żebraków, którzy 
nieść mieli za trumną 
sześćdziesiąt żałobnych 
świec. Za posługę tę mieli 
byś sowicie wynagrodze-
ni. Był to jednak rodzaj 
jałmużny bo przecież 
antyklerykałowi i konte-
statorowi wiary, świeczki 
były potrzebne jak diabłu 
ogarek. Taki sobie tylko 
geniusz, nie żaden polityk 
ani zwykły nawet poseł 
i wiedział już wtedy, że 
pieniędzy za darmo roz-
dawać się nie powinno. 
Krowie się należało bo 
z natury dojna jest. Świ-
nie dostały po znajomości 
a nauczyciele po ryju. Po 
ryju piszę bo twarz zacho-
wali.

Rada Gminy uchwaliła
25 kwietnia  2019r.  

Porządek sesji:
1. Otwarcie IX sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Informacja dot. rozdysponowania dotacji przeznaczonych na działalność organizacji  
    pozarządowych działających na terenie Gminy Kobylnica.
5. Informacja dotycząca oceny zasobów Pomocy Społecznej w Kobylnicy.
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2019 rok, 
3) zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inka-

sa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso na terenie  
Gminy Kobylnica,

4) uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kobylnicy, 
5) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Kobylnica.
7. Interpelacje i wnioski radnych.
8. Wolne wnioski.  
9. Zakończenie IX sesji Rady Gminy Kobylnica.
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Strajk o więcej pieniędzy i godność

Wójt Gminy Kobylnica oferuje miejsce pracy dla lekarza stomatologa 
w Ośrodku Zdrowia w miejscowości Kwakowo przy ul. Cichej 13, celem 
świadczenia usług stomatologicznych w ramach umowy z Narodo-
wym Funduszem Zdrowia oraz z możliwością wykonywania praktyki 
prywatnej.

Do dyspozycji pomieszczenie o pow. użytkowej 24 m2 wraz ze sprzętem sto-
matologicznym do wykorzystania na podstawie umowy dzierżawy.

W przypadku realizacji opisanych powyżej usług stomatologicznych, Wójt Gmi-
ny Kobylnica oferuje do wynajmu komunalny lokal mieszkalny w bardzo dobrym 
stanie technicznym o pow. użytkowej 82 m2, składający się z 3 pokoi, kuchni, 
łazienki i przedpokoju, zlokalizowany na I piętrze ww. budynku Ośrodka Zdrowia.

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy Kobylnica, ul. Głów-
na 20 w Kobylnicy (pokój nr 25) oaz pod numerami telefonów: 59 842 90 70 w.241 
i 533 303 438.

!

Szkolenie skierowane było 
przede wszystkim do organi-
zacji pozarządowych współ-
pracujących z Gminą i otrzy-
mujących dotację z budżetu 
Gminy na realizację zadań 
publicznych. Celem spotka-
nia było zwrócenie uwagi 

przedstawicieli NGO na zasa-
dy pisania projektów i zmian 
zachodzących w tej materii. 
Szkolenie uściślało i wyja-
śniało wiele spraw, które 
mają wpłynąć na lepszą ja-
kość współpracy pomiędzy 
samorządem a organizacja-

mi pozarządowymi. 
Szkolenie zostało przepro-

wadzone przez doświadczo-
nych specjalistów z Centrum 
Inicjatyw Obywatelskich 
w Słupsku.

Przy wspólnym stole z NGO
O dobrej współpracy samorządu z organizacjami pozarządowy-
mi decydują właśnie takie spotkanie jak to, które zorganizowano 
w kwietniu w Gminnym Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. 
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Jeszcze do niedawna ze-
wnętrzna elewacja jednostki 
OSP Sierakowo nie różniła się 
niczym od podobnych tego 
typu budynków w całym 
kraju. Choć nowa i estetycz-
nie wykonana, to jednak nie 
przyciągała uwagi podróżu-
jących. Aż do chwili, kiedy 
na pomysł zmiany wizerunku 
całego budynku wpadł soł-
tys sołectwa Sierakowo.

- Kilkanaście miesięcy 
temu jadąc do Koszalina, 
zobaczyliśmy z moją żoną 
pomalowaną bramę jednost-
ki OSP Malechowo. Od razu 
w głowie pojawiła się myśl: 
fajnie by mieć coś takiego 

u siebie – mówi Mariusz Na-
rodzonek. Kolejnym krokiem 
był kontakt z artystą, który 
w swoim portfolio ma już 
kilka tego typu projektów. 
Pochodzący z Koszalina Cu-
kin od razu zabrał się za pro-
jektowanie grafiki. Zgodnie 
z koncepcją, na ścianie miała 
zostać namalowana scena 
przedstawiająca trud i nie-
bezpieczeństwo, jakie wiążą 
się z codzienną służbą stra-
żaków z OSP.

- Po remoncie naszej re-
mizy nieśmiało zagadnąłem 
Wójta, pokazując mu projekt. 
Spodobało mu się - dodaje 
Mariusz Narodzonek. Później 

do akcji wkroczył sam Cukin, 
który w ciągu kilkunastu go-
dzin wykonał niesamowity 
projekt. 

Efekty jego starań może-
my oglądać na budynku re-
mizy OSP Sierakowo, która 
znajduje się tuż przy drodze 
gminnej. 

- Ten projekt to dowód 
zaangażowania wielu osób: 
wójta Gminy Kobylnica, stra-
żaków z OSP Sierakowo i Ra-
fała Wrześniak. Bez ich po-
mocy byłoby bardzo trudno 
doprowadzić całe przedsię-
wzięcie do takiego finału – 
podsumowuje Narodzonek.

Graffiti na budynku jednostki OSP Sierakowo
Wygląd jednej ze ścian budynku, w którym działa jednostka OSP 
w Sierakowie, w pełni oddaje charakter i trud służby, jaką codzien-
nie pełnią strażacy – ochotnicy. Wyjątkowe graffiti ukazujące prze-
bieg akcji gaśniczej wykonane zostało przez jednego z topowych 
artystów - grafficiarzy w Polsce. W trzy dni Tomasz „Cukin” Żuk 
namalował obraz, obok którego trudno przejść obojętnie. 

Dwie pracownice Centrum 
Usług Wspólnych w Kobylni-
cy, dwoje nauczycieli ze Szko-
ły Podstawowej im. Polskich 
Olimpijczyków w Kwakowie 
oraz pracownicy firmy Krężel 
byli pierwszymi osobami, któ-
re zaraz po zauważeniu całego 
zdarzenia, ruszyły z pomocą. 
Sytuacja wyglądała bardzo 
poważnie. Po kolizji samocho-
du osobowego z ciężarówką, 
jeden z pojazdów dachował 
i wpadł do rowu.

- Właściwie bez chwili za-
stanowienia ruszyliśmy w kie-
runku miejsca kolizji. Wspólnie 
z koleżanką sprawdziłyśmy 
najpierw, w jakim stanie są 
poszkodowani – opowiada 
pani Mariola, pracownik Cen-
trum Usług Wspólnych w Ko-
bylnicy. Po chwili na miejsce 
dotarli nauczyciele ze szkoły 
w Kwakowie. Oni zajęli się po-
szkodowanymi, natomiast my 
szybko podjęłyśmy decyzję, 
że trzeba odpowiednio za-
bezpieczyć miejsce zdarzenia 
i zadbać o to, by nie doszło do 
kolejnego niebezpieczeństwa 
– dodaje.

Sprawne działania i umie-

jętność opanowania stresu 
pozwoliły okiełznać całą sy-
tuację. W kolejnych minutach 
pomoc przyszła także ze stro-
ny pracowników firmy Krężel, 
którzy zauważyli całe zajście. 
Do czasu przyjazdu policji 
miejsce zdarzenia zostało od-
powiednio zabezpieczone, 
a osoby biorące udział w całej 
kolizji mogły liczyć na pomoc. 
Sposób zachowania wzbudził 
podziw nawet samego szefa 
słupskiej policji, który wspól-
nie z Wójtem Gminy Kobylnica 
podziękował dziś za wzorowe 
zachowanie się w tak trudnej 
sytuacji.

- Kolejnego dnia, w czasie 
odprawy, policjanci byli pod 
ogromnym wrażeniem spo-
sobu zachowania się każdej 
osoby uczestniczącej w tej 
akcji. Opanowanie stresu, pro-
fesjonalizm i zimna krew, jaką 
się wykazaliście, zasługują 
na najwyższe słowa uzna-
nia – podkreślał na spotkaniu 
w Urzędzie Gminy Kobylnica 
insp. Leszek Gurski. 

- Wasze zachowanie świad-
czy o wybitnej gotowości do 
niesienia pomocy osobom 

potrzebującym. Systematycz-
nie dbamy o podnoszenie 
kwalifikacji naszych pracow-
ników, w tym także z zakresu 
udzielania pierwszej pomocy 
i zachowania się w trudnych 
sytuacjach, w których zagrożo-
ne jest zdrowie i życie drugie-
go człowieka. Ta sytuacja jest 
dowodem na to, że te działa-
nia są potrzebne i rzeczywi-
ście efektywne – zaznaczył 
Leszek Kuliński, odnosząc się 
do realizowanych przez Gmi-
nę Kobylnica szkoleń, w któ-
rych uczestniczą pracownicy 
oświaty i zajmujący się obsłu-
gą transportu uczniów. 

Same osoby, które inter-
weniowały w czasie kolizji 
w Kwakowie, nie kryły zasko-
czenia ciepłymi słowami, któ-
re padły z ust Wójta i Komen-
danta. Główni bohaterowie 
spotkania zgodnie podkreślali 
jednak, że nie czują się boha-
terami. 

- To był impuls, odruch. Naj-
ważniejsze, że w wyniku całe-
go zajścia nikt nie ucierpiał – 
powiedziała Lucyna Zblewska, 
na co dzień nauczycielka ze 
szkoły w Kwakowie.

Bez chwili wahania pośpieszyli z pomocą
Wielką odwagą i dużym opanowaniem wykazało się sześcioro osób, 
które jako pierwsze pojawiły się na miejscu groźnej kolizji w Kwakowie. 
Przytomność umysłu oraz posiadana wiedza sprawiły, że do czasu 
przyjazdu policji miejsce zdarzenia zostało odpowiednio zabezpieczo-
ne, a osoby biorące udział w całej kolizji mogły liczyć na pomoc. 14 
maja odbyło się spotkanie, w czasie którego Wójt Gminy Kobylnica 
i Komendant Miejski Policji w Słupsku podziękowali za wzorowe zacho-
wanie się w czasie całego wydarzenia.

Mural na budynku jednostki OSP w Sierakowie wykonał Tomasz „Cukin” Żuk – jeden z najbardziej 
cenionych artystów w Polsce

Jedynie 38 % uprawnionych Po-
lek zgłasza się na kontrolne badania 
mammograficzne. Co roku rak piersi 
odbiera życie kilkunastu tysiącom 
z nich – Mamom, Siostrom, Przyja-
ciółkom. Kobiety zbyt późno dowia-
dują się, że są chore – rak nie boli, 
w początkowym stadium nie wpływa 
źle na samopoczucie, dlatego Panie 
rzadko zadają sobie pytanie, czy ta 
choroba może ich dotyczyć. Tymcza-
sem, tylko regularne kontrolowanie 
stanu zdrowia pozwala ocenić, czy 
w organizmie nie zachodzą niebez-
pieczne zmiany chorobowe. 

Zadowalający wynik poprzedniej 
mammografii nie zawsze gwaran-
tuje, że obecnie nie zagraża nam 
nowotwór piersi. Bezpłatna mam-
mografia w ramach Programu Pro-
filaktyki Raka Piersi finansowanego 
przez NFZ pozwala to skutecznie 
sprawdzić. 

Badanie nie wymaga skierowa-
nia lekarskiego. Wykonywane jest 
przez wyspecjalizowany, doświad-
czony personel medyczny. Jest szyb-
kie i całkowicie bezpieczne. Zdjęcia 
w technice obrazowania cyfrowego 
oceniane są przez dwóch niezależ-
nych lekarzy radiologów, a w przy-
padkach wątpliwych, nawet trzech 
lekarzy. Paniom, u których zaistnieje 
konieczność wykonania badań uzu-
pełniających LUX MED udzieli wszel-

kich wskazówek i pomoże w umówie-
niu dogodnego i szybkiego terminu 
dalszych badań. 

Mobilna pracownia mammogra-
ficzna LUX MED będzie czekała na 
Panie w Kobylnicy – 3 czerwca 2019 
od 10.00 do 16.00 przy budynku 
Gimnazjum, ul. Główna 63 Do bada-
nia uprawnione są panie w wieku 50-
69 lat, które są ubezpieczone, nie są 
leczone z powodu raka piersi a także: 

· nie miały wykonanej mammogra-
fii w ramach Programu w ciągu ostat-
nich 24 miesięcy 

· lub są w grupie ryzyka i w roku 
poprzedzającym otrzymały pisemne 
wskazanie do wykonania ponownej 
mammografii po upływie 12 miesięcy

Uprzejmie prosimy o wcześniejszą 
rejestrację pod nr tel. 58 666 24 44 
lub na http://www.mammo.pl/for-
mularz. Istotnym elementem opisu 
badania jest ocena porównawcza 
z poprzednimi obrazami, dlatego 
prosimy o zabranie ze sobą zdjęć 
z poprzednich mammografii. 

Przy rejestracji telefonicznej NFZ 
wymaga weryfikacji uprawnień do 
badania na podstawie podanego nu-
meru PESEL, dlatego przed połącze-
niem telefonicznym prosimy przygo-
tować dowód osobisty. 

Źródło: Lux-MED

Muzyka i integracja w Damnicy
24 kwietnia na damnickim 

stadionie odbył się piknik inte-
gracyjny ”Baw- my się razem, 
bo uśmiech daje radość” zorga-
nizowany przez radę rodziców 
z Ośrodka Szkol- no-Wychowaw-
czego w Dam- nicy. 

Podczas pik- niku odbywały 
się liczne licyta- cje, kiermasze 
oraz loteria fan- towa. Atrakcją 
tego dnia były występy Michała 
Wiśniewskiego, Jacka Dymka, 
Patrycji Pałuckiej, Karramby oraz 
zespoły Exaited, Verba. 

Wśród partnerów wydarzenia znalazła się także Gmina Kobylnica. Na ciekawie zaaranżo-
wanym stoisku mogliśmy dowiedzieć się sporo o samej gminie, jej atrakcjach i najbliższych 
imprezach.
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Jeszcze raz mogli przeżyć emocje i wzruszenie związane z obecno-
ścią w szkole, w której przez lata kształcili i działali. Nauczyciele i pra-
cownicy, którzy swoje zawodowe życie związali z kobylnicką placów-
ką, a obecnie są emerytami, powrócili w mury szkoły. 

Tradycją stały się organi-
zowane przez władze szkoły 
w Kobylnicy spotkania z jej 
byłymi pracownikami. Każde-
go roku, przy jednym stole, 
spotykają się oni, by wspólnie 
powspominać okres pracy 
spędzony w murach kobyl-
nickiej szkoły. Organizując 
te spotkania dyrekcja szkoły 
chce dać dowód temu, że na-
dal pamięta o osobach, które 

część swojego zawodowe-
go życia poświęciły na pracę 
z młodzieżą właśnie w tym 
miejscu. Każdego roku na 
spotkaniu pojawia się także 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek 
Kuliński. 

- Ciągle pamiętamy i nadal 
będziemy pamiętać o wa-
szym zaangażowaniu i pasji, 
którą wkładaliście w rozwój 
młodych ludzi. Dawaliście im 

wiedzę i dzieliliście się do-
świadczeniami po to, by przy-
gotować ich do dorosłości – 
mówił Wójt Gminy Kobylnica.

Kolejne takie spotkanie od-
było się 29 kwietnia. Całemu 
wydarzeniu nadano odpo-
wiednią rangę, przygotowu-
jąc specjalnie na tę okazję 
ciekawy program artystyczny. 
Zebrani goście mogli obejrzeć 
spektakl, który zaprezentowa-
li uczniowie z kabaretu Hor-
rorek, który działa w szkole. 
Dalsza część spotkania byłego 
grona pedagogicznego od-
była się przy kawie i słodko-
ściach. 

Jak podkreślali sami uczest-
nicy spotkania, dzięki takim 
wydarzeniom mogą ponow-
nie poczuć atmosferę pa-
nującą w szkolnych murach 
oraz podzielić się cennym 
doświadczeniem z młodymi 
stażem nauczycielami.

25 kwietnia uroczyście zainaugurowano 
Powiatową Olimpiadę Pierwszej Pomocy 
Po raz kolejny dzieci i młodzież ze szkół powiatu słupskiego będą 
brać udział w profesjonalnych pokazach ratownictwa medyczne-
go, technicznego, wysokościowego oraz w prezentacjach sprzętu 
PSP, policji, wojska i Centrum Szkolenia Marynarki Wojennej w Ustce. 
W ten sposób przeszkoleni zostaną uczniowie z 29 szkół.

Powiatowa Olimpiada Pierwszej Pomocy to ważna i potrzebna inicjatywa, która łączy 
w sobie elementy rywalizacji i edukacji - z mocnym naciskiem na drugi element. 

Gmina Kobylnica jest jednym z 21 partnerów biorących udział w akcji. 

Dzień Bibliotekarza w Kobylnicy
W środę 8 maja 2019 r. Gminna Biblioteka Publiczna w Kobylnicy 
obchodziła Dzień Bibliotekarza. Świętowała razem ze swoimi przy-
jaciółmi i czytelnikami, a także Elżbietą Wisławską, która z tej okazji 
zaprezentowała swoją najnowszą książkę.

Wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński podzięko-
wał dyrektor i pracownicom 
książnicy za zaangażowa-
nie, jakie wkładają w swoją 
pracę. Podkreślił, że biblio-
teka pełni ważną rolę w wy-
chowaniu kulturalnym mło-
dych mieszkańców naszej 
gminy. Wyróżniona została 
także pani Lucyna Klatka, 
wieloletnia pracownica 
Gminnej Biblioteki. Otrzy-
mała pamiątkową książkę za 
swoją pomoc w tworzeniu 
zgranego zespołu, nawet na 
emeryturze. 

Gościem specjalnym spo-
tkania była Elżbieta Wisław-
ska – autorka i współau-
torka wielu prac o regionie 
słupskim, z zawodu biblio-

tekarka, a z zamiłowania 
podróżniczka. Opowiadała 
o swojej książce „W drodze. 
Moje podróże z literaturą 
w tle.  W jej opowieściach 
było wiele radosnych aneg-
dot, lecz także wstrząsają-

cych historii, które spotkały 
poznanych przez nią ludzi. 
To im dedykuje swoje dzie-
ło – to dzięki nim książka 
uzyskała swoją duszę. Po 
spotkaniu autorka składała 
autografy  uczestnikom.

Byli pracownicy odwiedzili 
kobylnicką szkołę

Dzień Bibliotekarza to oka-
zja do podziękowania tym, 
którzy na co dzień propagu-
ją czytelnictwo

Poetyckie potyczki 
młodzieży w „Lekkim Piórku”
Kolejna poetycka uczta już za nami! V edycja Turnieju Poetyckiego 
Twórczości Własnej Dzieci i Młodzieży "Lekkie Piórko" cieszyła się dużym 
zainteresowaniem. Chętnych do wystąpienia na scenie Gminnego 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy było niemal 90, jednak do finału 
konkursu dostało się 36 osób.

Uczestnikami „Lekkiego Piórka” mogli zostać uczniowie szkół podstawowych oraz III gimnazjum. 
Konkurs został podzielony na dwie kategorie: dzieci z klas I - IV młodzież z pozostałych roczników. 

Wysoki poziom przesłanych prac postawił przed jurorami nie lada zadanie. Wśród najmłodszych 
najlepsza okazała się Hanna Dąbrowska – to ona zdobyła pierwsze miejsce za wiersz "Lodowisko". 
Pozostałe nagrody trafiły do Weroniki Witczak i jej „Jednorożca” oraz Teona Chmury z wierszem „We-
sele”. W kategorii młodzieży bezapelacyjnie zwyciężyła Zofia Werra, która przedstawiła utwór „Inna 
perspektywa czyli polemizując z Herbertem”. Drugie miejsce zajęła Julia Korościk za wiersz „Okula-
ry”, a trzecie Elżbieta Boroszko i „Wizyta”.

Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliński także postanowił wyróżnić jednego z uczestników. Nagro-
dę specjalną zdobyła Paulina Wojtaszek z wierszem "Przepraszam".

W czasie obrad jury obecnym na Turnieju czas umiliła grupa teatralna "Kurtynka" ze szkoły pod-
stawowej w Słonowicach. Ich spektakl "Wąż" wzbudził wiele śmiechów i uśmiechów publiczności.

Upowszechnianie twórczości poetyckiej wśród dzieci i młodzieży jest kluczowe w ich wychowa-
niu kulturalnym – dlatego organizatorzy turnieju zapewniają, że „Lekkie Piórko” będzie kontynu-
owane w kolejnych latach.
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Drzewa i tabliczki będą 
przypominać o wstąpieniu do Unii
15 dębów szypułkowych zostało posadzonych w 15 miejscach na 
terenie Gminy Kobylnica. W ten sposób upamiętniono rocznicę 
członkostwa Polski w Unii Europejskiej. 

29 kwietnia 2019r. Gmi-
na Kobylnica i spółka 
PKS Słupsk podpisały 
porozumienie o dofinan-
sowywaniu przewozów 
socjalnych. Dokument 
daje gwarancje, że prze-
woźnik przez najbliższe 
miesiące utrzyma kur-
sy autobusów, z któ-
rych korzystali przede 
wszystkim mieszkańcy 
Wrzącej i Ścięgnicy.

Jeszcze w lutym spółka 
PKS Słupsk informowała 
o planach redukcji niektó-
rych swoich połączeń, gdzie 
liczba pasażerów była zbyt 
mała, aby kursowanie auto-
busów na tych trasach było 
opłacalne. Według analiz 
przeprowadzonych przez 
przewoźnika, w grupie mało 
rentownych kursów znajdo-

wał się między innymi ten 
ze Słupska do Sławna. Trasa 
wiodła także przez obszar 
Gminy Kobylnica, a konkret-
nie – Wrzącą i Ścięgnicę. 

- Likwidacja przewozów 
na tej trasie spowodowała-
by wykluczenie transporto-
we mieszkańców, skazując 
ich na transport indywidu-
alny – podkreśla Krzysztof 
Bedka, zastępca Wójta Gmi-
ny Kobylnica.  Rozwiąza-
niem okazało się porozu-
mienie, które 29 kwietnia 
2019 r. podpisały władze 
Gminy Kobylnica oraz pre-
zes PKS Słupsk Anna Dadel.

- Jego głównym celem 
jest dofinansowanie przez 
samorząd określonych prze-
wozów socjalnych. Z punk-
tu widzenia mieszkańca, 
możliwości komunikacyjne 
są bardzo istotnym elemen-

tem codziennego życia. Nie 
wyobrażamy sobie sytuacji, 
w której mieszkańcy Wrzą-
cej i Ścięgnicy pozosta-
wieni zostaliby sami sobie. 
Stąd decyzja o określeniu 
nowych warunków współ-
pracy, które mają zagwa-
rantować funkcjonowanie 
kursów – dodaje Krzysztof 
Bedka. Porozumienie for-
malnie obowiązuje do koń-
ca roku. 

Warto dodać, że w sejmo-
wej poczekalni czekają usta-
wy pozwalające na wprowa-
dzenie rządowego programu 
"Nowoczesna gmina". Projekt 
zakłada zmiany, z których naj-
ważniejsze to zlecenie orga-
nizacji przewozów powiatom 
oraz możliwość uzyskania 
dopłat na ich prowadzenie 
z budżetu państwa. 

1 maja 2004 roku Polska wraz z 9 innymi 
krajami dołączyła do Unii Europejskiej. Z oka-
zji przypadającej w tym roku okrągłej rocznicy 
tych wydarzeń, w różnych miejscach kraju od-
bywają się liczne imprezy, które mają przypo-
mnieć o wydarzeniach sprzed 15 lat.

W obchody rocznicy wstąpienia Polski do 
Unii Europejskiej włączyła się także Gmina 
Kobylnica. W maju, na budynku Urzędu Gmi-
ny, wywieszone zostały okolicznościowe flagi 
Polski i Unii Europejskiej. Kolejny pomysł upa-
miętnienia 15 – lecia członkostwa w UE zrodził 
się wśród pracowników Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Kobylnicy. 

W 15 miejscach na terenie gminy, w są-
siedztwie świetlic wiejskich, posadzono dęby 
szypułkowe. Obok nich zamontowane zostały 
tabliczki, na których znalazły się odlewy dłoni 
osób dokonujących nasadzeń. W tym gronie 
znaleźli się mieszkańcy – zarówno dzieci, jak 
i osoby dorosłe. 

W 2004 roku grono członków Wspólnoty 
powiększyło się z 15 do 25. Było to najwięk-
sze w historii rozszerzenie tego gremium. 
Dziś Unię Europejską tworzy 28 krajów, trwają 
jednak negocjacje dotyczące opuszczenia UE 
przez Wielką Brytanię.

Autobusy pojadą dzięki 
wsparciu samorządu

Gmina Kobylnica 
ponownie w ścisłej czołówce
Poznaliśmy wyniki Ogólnopolskiego Rankingu Powiatów i Gmin za rok 
2018, prowadzonego przez Związek Powiatów Polskich. Kolejny raz 
w ścisłej czołówce w kategorii gminy wiejskie znalazła się Kobylnica, 
którą sklasyfikowano na czwartym miejscu w kraju. 

Kobylnica uplasowała się w całym zestawie-
niu tuż za podium, uzyskując 24370 punktów. 
Samorządy sklasyfikowane w rankingu ocenili 
eksperci Związku Powiatów Polskich na pod-
stawie danych przekaza-
nych przez poszcze-
gólne samorządy.

Wysokie miej-
sce w zestawie-
niu jest efektem 
sumy zdobytych 
punktów uzy-
skanych m.in.: za 
działania proinwe-
stycyjne i prorozwo-
jowe, które prowadzi 
samorząd, wcielanie roz-
wiązań poprawiających 
jakość obsługi mieszkańców 
i funkcjonowania jednostki 
samorządu terytorialnego oraz 
wprowadzanie przedsię-
wzięć z zakresu ochrony 
zdrowia i pomocy spo-

łecznej. Pod uwagę brane są różnego rodza-
ju przedsięwzięcia związane z działalnością 
promocyjną, kulturalną i edukacyjną. 

W ostatniej edycji rankingu, wśród gmin 
wiejskich, zwyciężył 

C h e ł m i e c . 
Drugą po-

zycję zajęła 
Wielka Wieś. 

Tuż przed Kobyl-
nicą sklasyfikowa-

na została gmina 
Tomaszów Lubelski. 
Ogólnopolski Ran-

king Powiatów i Gmin 
prowadzony przez Zwią-

zek Powiatów Polskich 
oparty jest na zasadzie bez-

płatnego i dobrowolnego 
uczestnictwa wszystkich samo-

rządów szczebla gminne-
go i powiatowego. 

 29 kwietnia Wójt Gminy Kobylnica i prezes PKS Słupsk podpisali porozumienie o dofinansowaniu 
przewozów socjalnych

Pamiątkowe tabliczki i dęby szypułkowe pojawiły się w 15 lokalizacjach. Jedną z nich jest Lubuń.

Wychodząc naprzeciw ocze-
kiwaniom i potrzebom 
mieszkańców Gminy 
Kobylnica, mając 
na względzie 
konieczność 
dopasowania 
organizacji 
pracy Urzędu 
do potrzeb oraz 
podniesienia 
jakości i efek-
tywności usług 
świadczonych przez 
pracowników Urzę-
du uprzejmie informujemy, iż 
z dniem 01 lipca 2019 roku Urząd 
Gminy Kobylnica czynny będzie 
w następujących godzinach:

1. poniedziałek 7.30 – 16.30
2. wtorek – czwartek 7.30 – 15.30
3. piątek 7.30 – 14.30.

Informujemy jednocześnie, iż z uwagi 
na coraz większą liczbę napływających do 
Urzędu spraw i wniosków oraz potrzebę 
ulepszenia organizacji pracy z dniem 01 

lipca 2019 roku ustalam każdy piątek 
dniem przeznaczonym na pracę 

urzędnika (tj. bez obsługi in-
teresantów).

W związku z powyż-
szym, po wprowadze-
niu zmian przyjmo-
wanie interesantów 
przez komórki or-
ganizacyjne Urzędu 
odbywać się będzie 

codziennie, poza piąt-
kiem, w godzinach pra-

cy Urzędu, za wyjątkiem 
kasy oraz stanowiska ds. 

ewidencji ludności i stanowi-
ska ds. dowodów tożsamości i reje-

stru wyborców, które przyjmują interesan-
tów w następujących godzinach:

1) kasa: 
poniedziałek od 8.00 do 15.00,
wtorek - czwartek od 7.30 do 14.00,
piątek od 7.30 do 13.30,
2) stanowisko ds. ewidencji ludności 

i stanowisko ds. dowodów tożsamości i re-
jestru wyborców:

poniedziałek od 8.00 do 16.30,
wtorek – piątek od 7.30 do 14.00
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.pl o cudzych dzieciach

Tytuł nie przypadkiem 
nawiązuje do poprzedniego 
numeru „Kuriera” bowiem 
problem jest ponadczasowy 
jak żydowskie przekleństwo 
„obyś cudze dzieci uczył”. 
Luminarzom nauki od za-
wsze było wiadomo, że to 
wychowanie młodzieży jest 
najważniejszym zadaniem 
Rzeczypospolitych. To jest 
conditio sine qua non, czy-
li warunek niezbędny, bez 
którego Rzeczpospolite ist-
nieć nie mogą. „Takie będą 
Rzeczypospolite, jakie ich 
młodzieży chowanie” na-
pisał w akcie fundacyjnym 
Akademii Zamoyskiej wielki 
orędownik publicznej oświa-
ty Jan Zamoyski, dodając 
„Nadto przekonany jestem, 
że tylko edukacja publicz-
na zgodnych i dobrych robi 
obywateli”. Z niejakiej prze-
kory, przytoczyć tu można 
słowa Alberta Camusa, który 
powiedział kiedyś, że „szkoła 
przygotowuje dzieci do ży-
cia w świecie, który nie ist-
nieje”. Rozumieć należy, że 

polityka od zawsze była waż-
niejsza od młodzieży cho-
wania bo Camus prorokiem 
nie był. Skąd zatem wiedział, 
że obecny system edukacji 
jest przestarzałym reliktem, 
pełnym szkodliwych zasad 
i ograniczających myślenie 
schematów. Z jego słowami 
zgadza się nawet pierwszy 
wodzirej związkowo - rządo-
wych negocjacji, szef KPRM 
Michał Dworczyk twierdząc, 
że system oświaty w Polsce 
jest tak przestarzały, że wsy-
panie większych pieniędzy 
do systemu dzisiaj nie ma 
sensu, dlatego że ten system 
wyczerpał swoje możliwo-
ści w takim kształcie, w ja-
kim jest. To po jaką cholerę 
przez cztery lata było pro-
wadzić tą całą reformę, która 
w konsekwencji wróciła nas 
boleśnie do systemu edu-
kacji wprowadzonego przez 
komucha, min. Jerzego Ku-
berskiego? Po co więc było 
mieszać w tym tyglu i eks-
perymentować na żywym 
organizmie polskich dzie-

ci? Prawo i Sprawiedliwość 
zdaje się nie pamiętać, że 
gimnazja w 1999 r. wprowa-
dził rząd AWS, a więc partia, 
której struktury ewoluowały 
właśnie w PiS. Utworzenie 
nowego ugrupowania nie 
byłoby przecież możliwe bez 
popularności, którą Lech Ka-
czyński zdobył jako minister 
sprawiedliwości i prokurator 
generalny w gabinecie Je-
rzego Buzka. To, że ówczesna 
prawica poparła utworzenie 
gimnazjów, nie jest dla niko-
go tajemnicą. Dużo ciekaw-
sze jest to, kto z obecnych 
polityków PiS w 1998 roku 
głosował za utworzeniem 
gimnazjów. To m.in. Jarosław 
Kaczyński i Antoni Macie-
rewicz a lista pomniejszych 
jest długa jak papier toale-
towy. Władza przynajmniej 
od roku wiedziała o narasta-
jącym niezadowoleniu pe-
dagogicznej kadry państwa. 
Postawiła jednak na wycze-
kiwanie i sprzyjający mo-
ment aby upodlić nauczy-
cieli. Krzysztof Szczerski, szef 

gabinetu prezydenta po-
wiedział, że nauczyciele nie 
mają obowiązku życia w ce-
libacie, zatem korzystają na 
równi z innymi z programu 
500 plus. Minister zasuge-
rował, że nauczycielom le-
piej opłaca się więc płodzić 
własne dzieci niż nauczać 
i wychowywać cudze. Wła-
dza się jednak nauczycieli 
nie boi. To nie są przecież 
górnicy, którzy przyjadą 
zorganizowanym transpor-
tem z ciężarówką przygoto-
wanych do spalenia opon, 
z ciężkimi mutrami i trzon-
kami do kilofa, których wła-
dza boi się panicznie. Żaden 
hodowca świnek i krówek 
nie żądał w tym czasie od 
władzy spektakularnych do-
płat do hodowanej przez 
siebie trzody i rogacizny 
wszelkiej, żaden emeryt nie 
wyszedł na ulicę domaga-
jąc się trzynastej emerytury. 
Strajkowali w tym czasie tyl-
ko nauczyciele, którym rząd 
pokazał gest Kozakiewicza... 
Nikt nie odmawia rolnikom 

prawa do lepszej opłacal-
ności ich ciężkiej pracy ale 
wielce prawdopodobnym 
jest, że teoretyczny gest Ka-
czyńskiego w najbliższym 
czasie odczują w rynkowych 
cenach skupu. Okrągły, kwa-
dratowy a w rzeczywistości 
prostokątny stół stał się sym-
bolem kantów. To właśnie ta 
legendarna w nauce kwa-
dratura koła, której rozwią-
zać się w żaden sposób nie 
da. Uczestników okrągłego 
stołu wybierał rząd. Nie zna-
lazło się jednak przy nim 
miejsce dla Rzecznika Praw 
Obywatelskich i przedsta-
wicieli samorządów, które 
niemal w połowie finansują 
to konstytucyjne zadanie 
państwa. Ale to właśnie sa-
morządowcy coraz częściej 
kwestionują zasadność ist-
nienia karty nauczyciela, 
która podobnie jak karta 
górnika daje im uprawnie-
nia niedostępne w innych 
zawodach. W szkołach pry-
watnych przepisy karty nie 
obowiązują i chyba dlatego 

decydenci nie obawiają się 
spadku poziomu nauczania 
a nawet załamania syste-
mu edukacji publicznej. Ich 
dzieci, a częściej ich wnuki 
w asyście ochroniarzy, jeż-
dżą rządowymi limuzynami 
do prywatnych sowicie opła-
canych przez rodziców szkół, 
które nie wiedzieć czemu 
subwencję oświatową w peł-
nym wymiarze, też chętnie 
przytulają. Kto i kiedy odpo-
wie za to stracone pokole-
nie, wie zapewne tylko wiel-
ki nauczyciel Jezus Chrystus, 
który nie miał co prawda 
na utrzymaniu rodziny, ale 
mając tylko pięć bochnów 
chleba i dwie ryby, z wy-
karmieniem pięciotysięcz-
nej rzeszy ludzi, (nie licząc 
kobiet i dzieci) problemów 
jednak nie miał. Nauczycie-
le cudów jednak nie czynią. 
Jedyny cud, że cudze dzieci 
chcą nadal uczyć.

Powyższa treść jest
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

zdaję sobie sprawę, że w Polsce 
doniosłych obchodów, przeróżnych 
rocznic a nawet miesięcznic, mamy 
raczej dostatek znaczny. Mamy na-
wet dzień kota, co odnotowuję wy-
łącznie z wielkiej sympatii dla mrucz-
ków. Kalendarz obfituje jednak 
w wiele ważnych rocznic, o których 
zapominać nie można. One miały 
bowiem znaczący wpływ na kształt 
ustrojowy naszego państwa, na stan 
ducha i poziom życia naszych oby-
wateli. Niedawno obchodziliśmy, 
jakże ważną dla Polski, 15 rocznicę 
wejścia do Unii Europejskiej. Za kilka 
dni, 4 czerwca, będziemy świętowali 
30 rocznicę pierwszych częściowo 
wolnych wyborów. 

To te wybory i sprawna ówczesna 
dyplomacja doprowadziły do tego, 
że w maju 2004 roku staliśmy się 
pełnoprawnym członkiem Unii Eu-
ropejskiej. Pozwoliło to nam, Pola-
kom, na przemieszczanie się po ca-
łej zjednoczonej Europie, dało nam 
szansę na poznawanie nowych 
kultur i ludzi, na rozwijanie nowych 
technologii a także dzięki euro-
pejskim funduszom, także zmianę 

poziomu naszego życia – zarówno 
w wymiarze ogólnokrajowym, jak 
i lokalnym. Ubolewać jednak trzeba, 
że jako państwo, podkreślam pań-
stwo, nie naród, corocznie czcimy 
rocznicę inauguracji faszystowskie-
go programu „Drang nach Osten”, 
nie zawsze pamiętając w roczni-
cę wybuchu II wojny światowej 
o obrońcach Westerplatte i Poczty 
Gdańskiej a jakaś dziwna amnezja 
dotyka władze polskie w sprawie 
rocznicy zwycięstwa nad faszy-
zmem. Paradoksem niejakim jest 
fakt, że rocznicę tę najbardziej ce-
lebrują oba państwa, które w 1939 
roku najechały na Polskę. Historię 
jednak pozostawmy historykom, 
bo nie ma nic gorszego niż histo-
ria w ręce polityków oddana. Nam 
jednak kłania się przyszłość! Trze-
ba z żywymi naprzód iść, Po życie 
sięgać nowe...A nie w uwiędłych 
laurów liść. Z uporem stroić głowę. 
Tę strofę Adama Asnyka dedykuję 
Państwu przed wyborami do Par-
lamentu Europejskiego i zbliżają-
cymi się wyborami do polskiego 
parlamentu. 

Zmiany, jakie zaszły w Polsce dzię-
ki członkostwu w Unii Europejskiej, 
widać w każdym zakątku naszego 
kraju. Widać je także w naszej gmi-
nie bo potrafimy z unijnych dotacji 
korzystać. Dziś trudno nam sobie 
wyobrazić naszą gminę bez tych 
wszystkich, zrealizowanych z fundu-
szy unijnych, inwestycji. Dziś trud-
no też przypomnieć sobie czasy 
zamkniętych granic i izolacji Polski 
za żelazną kurtyną. Europa to dziś 
nasza rzeczywista, a nie wyimagi-
nowana wspólnota i musimy zro-
bić wszystko, by w tej wspólnocie 
pozostać i mądrze z tej obecności 
korzystać. W najbliższą niedzielę 
czeka nas wielkie święto demokra-
cji. To właśnie tego dnia udamy się 
do lokali wyborczych i wybierzemy 
nowe przedstawicielstwo naszego 
kraju w Parlamencie Europejskim. 
To oni podejmować będą przez naj-
bliższą kadencję decyzje o strategii 
gospodarczej, politycznej a także 
militarnej wspólnoty europejskiej. 
To od nich będzie zależał poziom 
życia i bezpieczeństwo naszego kra-
ju. Odrzućcie więc Państwo wszelkie 

doraźne obiecanki szykujących się 
na lukratywne posady kandyda-
tów i zechciejcie spojrzeć prawdzi-
wie gospodarskim i obywatelskim 
okiem na całą tę, jakże ważną dla 
państwa i jego obywateli elekcję. To 
nie ci przecież, którzy nam obiecują 
złote góry i gruszki na wierzbie będą 
mieli najsilniejszy głos w europej-
skim parlamencie, lecz ci, z których 
stanowiskiem liczy się cała euro-
pejska i światowa opinia. Nigdy nie 
będziemy mieć pewności, czy nasz 
„faworyt” składane przez siebie 
obietnice spełni bo takie, z natury 
rzeczy, jest ryzyko demokracji. Dla-
tego warto głosować na ludzi a nie 
ich często czcze obietnice. W paź-
dzierniku br. przyjdzie czas na ko-
lejny ważny obywatelski egzamin. 
Kolejny raz pójdziemy do urn wy-
borczych aby decydować o przy-
szłości naszego kraju poprzez wybór 
naszych przedstawicieli do Sejmu 
i Senatu Rzeczpospolitej. Nam, jako 
obywatelom nie wolno patrzeć na 
nich przez utarty w polityce sche-
mat „My albo Oni”. Nam, światłym 
obywatelom przy urnach, przyświe-

cać winna idea „My i Oni”. Nie zmie-
nia to jednak faktu, że w każdych 
wyborach liczy się każdy rozsądnie 
oddany głos. Jedna karta może za-
decydować o tym, czy ktoś zosta-
nie deputowanym do Parlamentu 
Europejskiego, zasiądzie w ławach 
Sejmu czy Senatu Rzeczpospolitej. 
Wysoka frekwencja wyborcza de-
cyduje bardzo często o większym 
zróżnicowaniu sił politycznych 
w sprawowaniu władzy a to stanowi 
najlepszą ochronę przed dyktaturą. 
Chcąc decydować o swojej przy-
szłości musimy uczestniczyć w tych 
ważnych wydarzeniach. Głosując, 
będziemy współtworzyć naszą przy-
szłą rzeczywistość. Ci, którzy nie 
uczestniczą w tym jakże ważnym 
akcie wyborczym, wspierają zawsze 
tych, którzy przy władzy nie zawsze 
być powinni. Dlatego jeszcze raz 
zachęcam Państwa serdecznie – idź-
my na wybory, weźmy w swoje ręce 
przyszłość!
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Piotr Müller: W sprawie S6 nie ma 
powodów do niepokoju

W Y W I A D  K U R I E R A

O ważnych dla regionu słupskiego sprawach rozmawiamy z Piotrem Müllerem,  
posłem na Sejm RP, sekretarzem stanu w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa Wyższego. 

Pańska decyzja o starcie 
w wyborach do europarla-
mentu nie przez wszystkich 
została dobrze przyjęta. 
Wydaje się, że zwłaszcza 
pańscy zwolennicy byli 
mocno zaskoczeni. Wie-
lu z nich uważa, że mocno 
rozbudził Pan apetyty na 
rozwój całego regionu sku-
teczną pracą w polskim 
parlamencie, a teraz zwy-
czajnie ich opuszcza.

Bardzo mnie cieszy, że 
moja praca dla regionu przy-
nosi efekty. Moje podejście 
do wykonywanych obowiąz-
ków w przypadku uzyskania 
mandatu europosła będzie 
takie samo jak dotychczas 
w Sejmie. W przypadku 
zbliżających się wyborów, 
należy jednak pamiętać, 
że z okręgu obejmującego 
całe województwo pomor-
skie Prawo i Sprawiedliwość 
może  liczyć na jeden lub 
maksymalnie dwa mandaty. 
Są to istotne wybory, a po-
lityka to gra zespołowa, dla-
tego m.in. zdecydowałem 
się na start. Wszyscy pracu-
jemy na wspólny sukces ca-
łej listy, dlatego zachęcam 
do oddania głosu na mnie. 
Trwająca kampania wybor-
cza, to okazja do wzmoc-
nienia pozycji politycznej 
przed jesiennymi wyborami 
do Sejmu. Ze względu na 
to, iż mandat posła objąłem 
niespełna pół roku temu, 
czas kampanii wyborczej 
traktuję jako szansę na jesz-
cze bliższe poznanie wielu 
miejscowości w regionie. 
Spotkania z mieszkańcami 
dają dużo motywacji do dal-
szej pracy. Na trasie kampa-
nii rozmawiamy o lokalnych 
sprawach, szansach i wy-
zwaniach dla regionu. To dla 
mnie bardzo ważne, aby za-
inspirować lokalne społecz-
ności do inicjowania zmian, 
które wspólnymi siłami mo-
żemy realizować. 

Europarlament to miej-
sce, do którego od początku 
swojej politycznej kariery 
zamierzał Pan podążać?

Nie. Moim głównym celem 
w działalności politycznej 
jest skuteczność w realizacji 
działań na rzecz państwa i re-
gionu. Takie narzędzia daje 
zarówno mandat poselski 
w Sejmie RP, jak i Parlamen-
cie Europejskim. Jeżeli 
obywatele zadecydu-
ją, że mam być ich 
reprezentantem 
w Parlamencie 
Europejskim, 
to zapew-
niam, że 
p o d o b n i e 
jak obecnie 

w Sejmie, będę dbał i zabie-
gał o interesy naszego kraju 
i jego obywateli. 

Dużo mówi się - zwłasz-
cza wśród przedstawicieli 
obozu rządzącego -o ko-
nieczności   zdecydowanej 
reformy  całej struktury Unii 
Europejskiej. Czy podziela 
Pan pogląd, że formuła UE, 
powstała dekady temu, wy-
maga liftingu? 

Jako Prawo i Sprawie-
dliwość uważamy, że Unia 
Europejska wymaga pew-
nych reform. Nie zmienia 
to jednak faktu, że jesteśmy 
zwolennikami członkostwa 
Polski we Wspólnocie. Ze 
swojej strony zwróciłbym 
uwagę na możliwie jak naj-
większe ograniczenie biuro-
kracji. Uważam, że korzystny 
byłby także zdecydowany 
powrót do tzw. zasady po-
mocniczości, która jest jed-
nym z filarów UE. Zakłada 
ona podejmowanie decyzji 
w poszczególnych sprawach 
możliwie na jak najniższym 
szczeblu, czyli np. poprzez 
kraje członkowskie. Daje 
to obywatelom poczucie 
sprawczości, czego obecnie 
brakuje, a odległe instytucje 
unijne są ze swoimi mecha-
nizmami często niezrozu-
miałe dla żyjącego własnym 
życiem wyborcy.

Porozmawiajmy teraz 
o sprawach lokalnych, naj-
istotniejszych dla naszego 
regionu. Sam Pan podkre-
śla, że ceni sobie zwłaszcza 
osobisty kontakt z miesz-
kańcami. Nie jest więc pew-
nie żadną tajemnicą go-

rycz panująca wśród całego 
społeczeństwa, gdy patrzy-
my na kolejne problemy, 
z jakimi boryka się Pomorze 
Środkowe. Mam tu na myśli 
zwłaszcza kwestie wyklu-
czenia komunikacyjnego. 
Nie odczuwa Pan tego sam, 
że droga w te rejony jest 
kłopotliwa i warto było by 
ulżyć nieco społeczeństwu, 
na przykład poprzez finali-
zację prac z S6?

Bardzo cenię sobie bezpo-
średni kontakt z mieszkań-
cami. Zdaję sobie też sprawę 
jak ważną inwestycją jest 
budowa drogi ekspresowej 
S6. W rozmowach, mieszkań-
cy często pytali mnie o losy 
drogi S6 wyrażając zaniepo-
kojenie stanem prac nad jej 
budową. W związku z tym od 
samego początku gdy zosta-
łem posłem mocno zabiega-
łem w sprawie realizacji tej 
drogi. Minister Infrastruktu-
ry Andrzej Adamczyk pod-
czas konferencji prasowej 
w moim biurze poselskim 
zapewnił, że nie ma powo-
dów do niepokoju, prace idą 
zgodnie z planem, a co za 
tym idzie droga ekspresowa 
S6 powstanie w terminie. 
Dodatkowo rząd oferuje 
wsparcie poprzez Fundusz 
Dróg Samorządowych. Środ-
ki z tego funduszu znacząco 
przyspieszą realizację lokal-
nych inwestycji drogowych 
również w naszym regionie. 

Kontynuując   ten temat,   
należy także zadać pyta-
nie dotyczące modernizacji 
DK21 przebiegającej przez 
naszą gminę. Codziennie 
w porannych i popołudnio-
wych   godzinach  szczy-
tu trudno jest przejechać 
przez Kobylnicę. Nasza 
gmina wspólnie z gmina-
mi wiejską Słupsk, Ustką 
i miastem Ustka ponad pięć 
lat temu podjęła działania 
dotyczące przebudowy tej 
drogi min. poprzez nowy 
przebieg DK21 w samej Ko-
bylnicy. Jakie są szanse na 
realizacje tej ważnej dla na-
szej gminy inwestycji?

DK21 jest bardzo istotna 
dla sprawnego funkcjono-
wania komunikacji w powie-

cie słupskim. Ze swo-
jej strony mogę 

zapewnić, że 
będę zabie-
gał o finan-
sowanie jej 
ze środ-
ków kra-
j o w y c h , 
argumen-
tując to 
m.in. roz-
w o j e m 

Portu w Ustce oraz rozwo-
jem ruchu turystycznego 
w naszym regionie. 

Wykluczenie komunika-
cyjne dotyka także Gminy 
Kobylnica i mieszkańców 
miejscowości położonych 
na jej obrzeżach.  Rządowy 
program pod roboczą na-
zwą „Nowoczesna gmina” 
przewiduje skierowanie 
środków właśnie dla gmin, 
by mogły uczestniczyć 
w odbudowie niektórych 
połączeń. Możemy zatem 
powiedzieć, by w przyszłość 
mieszkańcy takich miej-
scowości patrzyli z optymi-
zmem?

Oczywiście. W ostatnich la-
tach Prawo i Sprawiedliwość 
udowodniło, że prowadze-
nie skutecznej polityki jest 
możliwe. Realizujemy obiet-
nice złożone naszym wybor-
com. Jeżeli mówimy o połą-
czeniach autobusowych, to 
również Nowa Piątka PiS za-
kłada ich przywracanie. Zda-
jemy sobie sprawę jak ważne 
jest, aby mieszkańcy małych 
miejscowości i wsi mieli swo-
bodny dostęp do większych 
ośrodków miejskich. Projekt 
jest na zaawansowanym 
etapie prac legislacyjnych. 
Nowa ustawa w połączeniu 
z Funduszem Dróg Samorzą-
dowych daje nam narzędzia 
i możliwości do skutecznej 
walki z wykluczeniem komu-
nikacyjnym. Warto podkre-
ślić istotną rolę sprawnych 
włodarzy-samorządowców 
w tej materii.

Nie mogę nie zapytać 
o Pańską przyszłość. Czy 
w przypadku braku uzy-
skania   mandatu do Euro-
parlamentu ponownie wy-
startuje pan w wyborach 
do polskiego parlamentu? 
Zdobycie którego będzie 
uznawał Pan za sukces?

Tak, już teraz mogę zapew-
nić, jak z resztą wielokrotnie 
podkreślałem, że sprawy 
krajowe, są priorytetem. Dla-
tego naturalnym krokiem 
w takim przypadku będzie 
start w jesiennych wyborach 
parlamentarnych. Jestem po-
słem od pół roku, uważam, że 
to dopiero początek drogi-re-
alizacji wielu pomysłów i kon-
cepcji dla regionu. Dlatego 
już dziś zapraszam wszystkich 
Państwa do udziału w spo-
tkaniach, zarówno teraz jak 
i przez najbliższe miesiące. 
Mam nadzieję, że mieszkań-
cy docenią dotychczasową 
pracę i w następnej kadencji 
będę mógł kontynuować pra-
cę na rzecz Pomorza. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Budowę kolejnego odcinka drogi pro-
wadzącej w kierunku stacji kolejowej we 
Wrzącej ukończono w maju. Wykonanie 
nowej nawierzchni kosztowało nieco po-
nad 57 tysięcy złotych. Część środków 
– ok.17 tys. – stanowiły pieniądze z fun-
duszu sołeckiego. Nową nawierzchnię na 
tej trasie położono już łącznie na odcin-
ku 450 metrów.

Łatwiejszy dojazd do kilku gospo-
darstw domowych w Ścięgnicy dzięki 
nowej drodze. Ponad 126-metrowy od-
cinek, stanowiący odnogę trasy prowa-
dzącej z Wrzącej w kierunku Kępic, został 
pokryty nawierzchnią z kostki typu sta-
robruk. Koszt inwestycji sięga niemal 95 
tysięcy złotych, w tym środki z funduszu 
sołeckiego to nieco ponad 14,7 tys. 

REMONTY

Agencja Rozwoju Pomorza zaprasza 
przedsiębiorców i menadżerów z Po-
morza, pragnących poszerzyć swoją 
wiedzę, a także pozyskać nowe kontakty 
biznesowe na „Forum Przedsiębiorstw”, 
które odbędzie się w dniu 28 maja b.r. 
w Pomorskim Parku Naukowo-Technolo-
gicznym w Gdyni.

Szczegóły na stronie: 
www.forumprzedsiebiorstw.pl

fot. Archiwum Piotra Müllera
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Do wspólnego odkrywania historii zaprosiły w maju Gmina Kobylnica i Akademia Pomorska w Słupsku. Trwa-
jący trzy dni Słupski Festiwal Historyczny był okazją do naukowych dyskusji i rozważań, ale także do zachęcenia 
społeczeństwa do większego zainteresowania się dawnymi czasami. 

Historia w plenerze. Wyjątkowe spotkania 
z rycerzami, dworzanami i królami
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Historia spisana na kartach. 
Monografia Gminy Kobylnica już dostępna dla czytelników
Kilkadziesiąt osób uczestniczyło w oficjalnej promocji monografii Gminy Kobyl-
nica, która odbyła się 16 maja w Gminnym Centrum Kultury i Promocji. To one, 
jako pierwsze, mogły zapoznać się z wydawnictwem opisującym historię tego 
terenu na przestrzeni wieków.

Troska o pielęgnowanie historii 
i  świadectw materialnych dziejów 
ma swoje odzwierciedlenie w do-
kumentach strategicznych gminy. 
Jednym z celów operacyjnych za-
wartych w Strategii Rozwoju Spo-
łeczno – Gospodarczego Gminy 
Kobylnica na lata 2015-2020 jest 
właśnie zwiększenie tożsamości 
i świadomości lokalnej.

Autorem publikacji "Z Kobylni-
cą przez wieki" jest dr Eugeniusz 
Wiązowski. Redakcję i korektę 
przeprowadził Andrzej Obecny, 
który był także autorem koncepcji 
graficznej książki. Przy aktualizacji 
publikacji współpracowali także 
pracownicy Urzędu Gminy Kobyl-
nica oraz gminnych jednostek orga-
nizacyjnych. Zdjęcia opublikowane 
w monografii są autorstwa Jana 
Maziejuka, Andrzeja Obecnego, Ka-

rola Kotusiewicza a także pochodzą 
z archiwów rodzinnych i archiwum 
Gminy Kobylnica. 

Publikacja ma objętość 352 stron 
i została podzielona na 18 rozdzia-
łów. Dzieje terenów i miejscowości 
wchodzących w skład gminy omó-
wiono w sposób chronologiczno-
-problemowy. W pierwszych roz-
działach znajdziemy informacje 
o najdawniejszych dziejach Kobyl-
nicy i okolic, historie 38 miejscowo-
ści tworzących gminę do 1945 roku, 
ślady dziedzictwa kulturowego oraz 
niemieckich tradycji i folkloru. 

Kolejne rozdziały odnoszą się 
do dziejów nam współczesnych 
i zawierają m.in. opisy tworzenia się 
oświaty, placówek kultury, sportu 
i rekreacji, życia społecznego i par-
tyjnego, życia religijnego, a także 
rolnictwa i przemysłu, usług pu-

blicznych i rozwoju infrastruktury 
komunalnej. Całość została opa-
trzona indeksem osób wymienia-
nych w publikacji, wykazem waż-
niejszych skrótów oraz przypisami. 

- Publikację tę zadedykowałem 
zmarłemu tuż po zakończeniu pracy 
nad książką Andrzejowi Obecnemu. 
Jednak jak wspomniałem w przed-
mowie, publikację tę władze gmi-
ny Kobylnica dedykują wszystkim, 
którzy tworzyli i tworzą wspólnie 
samorządność naszej gminy – pod-
kreślał w czasie promocji wydaw-
nictwa Wójt Leszek Kuliński. 

Wydanie monografii pt. „Z Kobyl-
nicą przez wieki” to kolejny przykład 
praktyki samorządu Gminy Kobyl-
nica, który ma na celu wspieranie  
zachowania historii życia najstar-
szych mieszkańców. W 2016 roku 
zrealizowano projekt spisywania 

wspomnień pierwszych miesz-
kańców gminy. W ten sposób po-
wstała publikacja historyczna pod 
tytułem „Czas pogardy i nadziei”. 
W publikacji tej zaprezentowano 
sylwetki i dzieje 15 osób urodzo-
nych w latach 1922-1934    - powo-
jennych osadników kobylnickich.

Nie dziwi więc, że naturalną kon-
sekwencją omówionych wcześniej 
praktyk w upowszechnianiu historii 

lokalnej przez gminę Kobylnica jest 
ukończona w tym roku publikacja 
„Z Kobylnicą przez wieki”. To opus 
magnum, monografia gminy Kobyl-
nica, która ma pełnić rolę opraco-
wania historycznego opisującego 
dzieje powstania gminy poczynając 
od czasów najdawniejszych.

Monografia dostępna jest dla 
czytelników w siedzibie Gminnej 
Biblioteki Publicznej. 
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Przyszłość Europy w naszych rękach
26 maja będziemy wybierać naszych przedstawicieli do Parlamentu Europejskiego. To będzie jedna z najważniejszych decyzji obywateli o przy-
szłości Europy – mówi Rafał Kuligowski, szef Punktu Informacji Europejskiej Europe Direct w Słupsku. 

Państwu, jako jedno-
stce odpowiedzialnej za 
promowanie europejskich 
idei, chyba nie wypada 
mówić źle o Unii. Dlate-
go zapytam inaczej: czy 
wciąż spotykacie się Pań-
stwo z taką samą liczbą 
osób krytykujących człon-
kostwo w UE, jak piętna-
ście lat temu? 

Po 15 latach spadł pewien 
entuzjazm z samego celu 
bycia w Unii Europejskiej. 
15 lat temu była zupełnie 
inna sytuacja polityczna, 
gospodarcza, czy społeczna. 
Dla wielu Polaków marze-
niem było stać się częścią 
zachodniej Europy. Dziś, 
jak już w niej jesteśmy, to 
często zdarza nam się nie 
doceniać jakiego skoku cy-
wilizacyjnego dokonaliśmy. 
Swobodne podróżowanie, 
opieka medyczna, numer 
alarmowy, brak roamingu, 
wspólny obszar bezpieczeń-
stwa, uznawanie kwalifikacji 
i dyplomów przez wszyst-
kie państwa członkowskie, 
możliwość studiowania bez 
ograniczeń w całej Europie, 
to tylko jedne z licznych 
przykładów udogodnień 
i korzyści jakie zyskaliśmy 
dzięki członkostwu. Nie mó-

wiąc już o tym, że Polska „na 
czysto” otrzymała wsparcie 
finansowe w wysokości 107 
miliardów złotych. Zdecy-
dowanie częściej spotykamy 
mieszkańców, którzy mówią 
pozytywnie o naszym człon-
kostwie. Są też tacy, którzy 
ogólnie oceniają ją pozy-
tywnie, wymieniając jednak 
kilka obszarów z którymi się 
nie zgadzają. Mało jest oby-
wateli, którzy krytykują na-
sze członkostwo. Dla mnie, 
dyskusje właśnie z krytykami 
są najbardziej edukacyjne. 
Dzięki takim rozmowom 
mam możliwość patrzenia 
na integrację w zupełnie in-
nym pryzmacie. Są to bardzo 
ważne głosy. Nie pozwalają 
one nam zamknąć się w zło-
tej klatce i powiedzieć, że 
wszystko jest dobrze. Musi-
my słuchać takich stanowisk, 
co więcej – szanować je.  

Czy Pomorze dobrze 
wykorzystało te 15 lat? 
Pytam zwłaszcza w ujęciu 
rozwoju społeczno – go-
spodarczego.

Bezapelacyjnie! Woje-
wództwo pomorskie jest 
zdecydowanym liderem 
wykorzystywania fundu-
szy europejskich. Nie tylko 
w zakresie wydatkowania 

przyznanych środków, ale 
przede wszystkim jakości 
i efektywności realizacji 
projektów. Niedawno po-
twierdziła to także Komisja 
Europejska zamykając i rozli-
czając poprzednią perspekty-
wę finansową. Proszę zwrócić 
uwagę, u nas nie ma pustych 
lotnisk, niewykorzystanych 
obiektów wybudowanych ze 
środków europejskich, czy 
wydatkowania środków na 
ostatnią chwilę, by nie oddać 
ani jednego euro Brukseli. Po-
morze ma ambitny plan, któ-
ry realizuje. W obecnej per-
spektywie finansowej, także 
województwo pomorskie 
jest liderem w zakresie pod-
pisanych umów. Wielkie wy-
razy uznania należą się Panu 
Mieczysławowi Strukowi – 
Marszałkowi Województwa 
Pomorskiego i jego pracow-
nikom. Możemy być dumni, 
że mieszkamy na Pomorzu! 
Model, w którym oparto re-
alizację regionalnych pro-
gramów operacyjnych na 
samorządach sprawdził się 
w Polsce niesamowicie. To 
właśnie samorządy są naj-
bliżej obywateli, znają ich 
potrzeby, znają specyfikę 
danego regionu, dlatego tak 
dobrze środki są alokowane. 
Trafiają do najbardziej po-
trzebujących miejsc i obsza-
rów. 

Unia – tak. Taka forma 
Unii – nie. Często słychać 
tego rodzaju opinie. Czy 
możliwa jest reorganiza-
cja tak ogromnej instytu-
cji, zrzeszającej niemal ¾ 
Europy?

Unia Europejska to proces. 
Od naszego członkostwa 
w 2004 roku dokonano trzy-
krotnie zmian w systemie 
instytucjonalnym Unii Euro-
pejskiej. Unia się ciągle zmie-
nia, by jak najefektywniej 
odpowiadać na wyzwania 
współczesności. Też jestem 
zwolennikiem zmian, ale 
spokojnych, merytorycznych 
i bez polityki. Po ostatnich 
licznych kryzysach (finan-
sowy, referendum w Wiel-
kiej Brytanii) potrzebujemy 
w Europie trochę spokoju. 
Pamiętajmy, że Unię tworzą 
państwa członkowskie. To, 
w którym kierunku będzie 
się rozwijać Unia, zależy od 
władz państwowych. Uwa-
żam, że Unia Europejska 
powinna rozpocząć efek-
tywniejszą rozmowę z oby-
watelami. Po brexitowskim 
procesie widać, że trzeba 
przypomnieć podstawy po-
wstania Unii Europejskiej, jej 
system wartości, czy korzy-
ści jakie nam daje. To się na 
szczęście dzieje, w samym 
regionie słupskim w przecią-
gu roku zorganizowaliśmy 
10 na 150 w całej Polsce dia-
logów obywatelskich. Jeden 
odbył się także w Kobylnicy. 

Jest to początek działań. 
Przed nami wybory do 

Europarlamentu. Czas 
decydowania o tym, kto 
będzie reprezentował in-
teresy Polski i Polaków na 
międzynarodowym szcze-
blu. W jaki sposób zosta-
ną przeprowadzone? Czy 
w tym samym terminie 
odbywają się w innych 
krajach Wspólnoty?

Co pięć lat w Unii Europej-
skiej odbywają się wybory 
bezpośrednie do Parlamen-
tu Europejskiej. Jest to jedy-
na instytucja w Unii, której 
członkowie wybierani są 
przez obywateli. Tegoroczne 
wybory odbywać się będą 
w państwach członkowskich 
od 23 do 26 maja. W Polsce 
odbędą się one w niedzie-
lę 26 maja! Do głosowania 
uprawnionych będzie ponad 
360 milionów obywateli Unii 
Europejskiej. Wybierzemy 
w nich delegację złożoną 
z 51 posłów. Każde państwo 
członkowskie ma wyłączo-
ną kompetencję określania 
zasad organizacji wyborów. 
Na poziomie europejskim 
określana jest jedynie data 
i liczba przysługujących 
mandatów.  W Polsce wy-
bory odbywać się będą 
w 13 okręgach wyborczych. 

Z listy wyborczej będziemy 
mogli wybrać jedno nazwi-
sko. Specyfiką wyborów do 
Parlamentu Europejskiego 
jest to, że do poszczegól-
nych okręgów wyborczych 
nie jest przypisana liczba 
mandatów. Uzależniona jest 
ona od frekwencji. Może za-
tem zdarzyć się tak, że przy 
niskiej frekwencji w danym 
okręgu wyborczym, żadna 
z list nie uzyska manda-
tu. Województwo pomor-
skie jest jednym z okręgów 
wyborczych. Jeżeli zależy 
nam na silnej reprezentacji 
w Parlamencie Europejskim, 
musimy iść na wybory! Fre-
kwencją i zaangażowaniem 
obywateli będziemy decy-
dować ilu posłów będzie 
reprezentowało Pomorze! 26 
maja w Dniu Matki spotkaj-
my się na wyborach! 

Jaka przyszłość czeka 
Unię Europejską? 

Taka, jaką będą chcieli jej 
obywatele. Unię Europejską 
nie tworzą instytucje europej-
skie, rządy państw członkow-
skich. Tworzą ją obywatele. To 
jak będzie wyglądała w przy-
szłości Unia zależy od decyzji 
podejmowanych przez nas. 26 
maja będziemy wybierać na-
szych przedstawicieli do Par-
lamentu Europejskiego. To bę-
dzie jedna z najważniejszych 

decyzji obywateli o przyszło-
ści Europy. To Europarlament 
powołuje Komisję Europejską, 
to Parlament współdecyduje 
o budżecie Unii Europejskiej, 
a więc i o dotacjach dla Polski. 
Podczas majowych, oddając 
głos na konkretnego kan-
dydata, decydujemy w całej 
Europie, o przyszłości Unii na 
najbliższe 5 lat. Wyniki wy-
borów zdeterminują to, czy 
pójdziemy w kierunku współ-
pracy, czy w kierunku wzmoc-
nienia państw narodowych. 
Wymarzonym scenariuszem 
jest silna Polska w silnej Unii 
Europejskiej, ale czy tak bę-
dzie – zdecydują obywatele. 
W najbliższych 5 latach Unia 
Europejska będzie musiała 
zmierzyć się z kilkoma wyzwa-
niami: zbliżającym się kryzy-
sem finansowym, bezpieczeń-
stwem w regionie, rosnącym 
populizmem, cyberbezpie-
czeństwiem i problemem 
ochrony zdrowia. Liczę, że 
dokonany przez nas wybór 
sprawi, że osoby zasiadające 
w Parlamencie Europejskim 
oraz nowowybrana Komisja 
Europejska będzie składała 
się z merytorycznych i sil-
nych osobowości, by spro-
stać tym wyzwaniom. Tak jak 
udawało się do tej pory. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Lata Pozyskane fundusze 15 060 078,30 zł 15 mln zł

2004-2006 Wkład własny 16 486 126,13 zł 16 mln zł

Lata Pozyskane fundusze 8 814 300,20 zł 9  mln zł

2007-2013 Wkład własny 8 968 499,25 zł 9  mln zł

Lata Pozyskane fundusze 23 619 702,67 zł 24 mln zł

2014-2020 Wkład własny 8 281 925,10 zł  8  mln zł

LICZBA EURO POZYSKANYCH NA 1 MIESZKAŃCA 1.100
PROCENTOWY UDZIAŁ FUNDUSZY EUROPEJSKICH W WYDATKACH INWESTYCYJNYCH 16%

Unia Europejska a Gmina Kobylnica

 Rafał Kuligowski nie ma wątpliwości, że członkostwo w Unii 
Europejskiej otworzyło przed Polską nowe możliwości
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Miejsce parkingowe 
dla niepełnosprawnych przy siedzibie UG

Wcześniej miejsca parkin-
gowe dla osób niepełno-
sprawnych wyznaczone zo-
stały na parkingu przy ulicy 
Wodnej, gdzie swoją siedzibę 
mają: Policja, Straż Gminna, 
Ośrodek Pomocy Społecznej, 
Centrum Usług Wspólnych 
oraz Gminne Centrum Kultu-
ry i Promocji. 

W styczniu 2019 roku Gmi-
na Kobylnica podała się anali-
zie w ramach realizacji unijne-
go projektu pn. „Monitoring 
działań jednostek admini-
stracji rządowej i samorządo-

wej w województwie pomor-
skim w kontekście realizacji 
praw osób z niepełnospraw-
nościami i dostosowania do 
postanowień Konwencji ONZ 
o prawach osób niepełno-
sprawnych”. Publikacja po-
zwoliła na obiektywną ocenę 
dotychczas wprowadzonych 
rozwiązań w zakresie uła-
twienia funkcjonowania 
osobom z niepełnosprawno-
ściami oraz przygotowanie 
nowych rekomendacji dla 
poszczególnych jednostek 
z tym związanych.

O muzyce i z muzyką
27 kwietnia 2019 r. mieszkańcy sołectwa 

Wrząca uczestniczyli w "Spotkaniu przy mu-
zyce" zorganizowanym przez sołtys Annę Ja-
nusz oraz Radę Sołecką. 

Już od progu można było usłyszeć dźwię-
ki dobrej muzyki. Na początku były dyskusje 
o muzyce, a potem wszyscy ruszyli na parkiet, 
by dać upust tanecznym emocjom. 

- Każdemu dopisywał bardzo dobry humor. 
Podczas zabawy nie zabrakło również konkur-
sów oraz słodkiego poczęstunku dla naszych 
mieszkańców, który został ufundowany przez 
Panią Alinę Dudek za co uczestnicy są bardzo 
wdzięczni – mówią organizatorzy. 

 W SKRÓCIE

Kwietniowe spotkanie z sołtysami pełne wzruszeń
16 kwietnia odbyło się spotkanie z sołtysami, które miało na celu omówienie bieżących spraw dotyczą-
cych funkcjonowania gminy. Było także okazją do uhonorowania i podziękowania tym, którzy zakończyli 
okres pełnienia tej funkcji, oraz serdecznego powitania nowych osób, którzy znaleźli się w tym gronie. 

W swoich podziękowaniach Wójt Leszek 
Kuliński zwrócił szczególną uwagę na trud, 
zaangażowanie i poświęcenie, którymi wy-
kazali się wszyscy sołtysi. Podkreślił także 

zaangażowanie w pracę na rzecz lokalnej 
społeczności.  

Spotkanie wypełniły także rozmowy 
dotyczące stanu zaawansowani realizacji 

inwestycji w ramach funduszu sołeckiego 
oraz KoBO. Dyskutowano też m.in. na temat 
kalendarza najbliższych imprez i wydarzeń.

Stanowiska postojowe dla pojazdów osób niepełnosprawnych ma nawierzchnię barwy niebieskiej. Taki 
sposób oznakowania sprawia, że są one doskonale widoczne i zmniejszają ryzyko zajęcia miejsca parkin-
gowego przez osoby do tego nieuprawnione.

Miejsce parkingowe dla osób niepełnosprawnych przy budynku Urzędu 
Gminy Kobylnica

Szkoła Podstawowa im. Pol-
skich Noblistów w Sycewicach 
była gospodarzem XLII Turnie-
ju Wiedzy o Bezpieczeństwie 
w Ruchu Drogowym. Etap po-
wiatowy wyłonił dwie najlep-
sze drużyny, które wywalczyły 
prawo startu w zmaganiach na 
szczeblu wojewódzkim.

Reprezentacje szkół z sied-
miu gmin Powiatu Słupskiego 
spotkały się 9 maja w Sycewi-
cach, by wykazać się wiedzą na 
temat przepisów związanych 
z ruchem drogowym. O koń-

cowej klasyfikacji decydowała 
suma punktów uzyskanych 
w dwóch konkurencjach – teo-
retycznej i praktycznej.
Miejsca w grupie młodszej: 
I miejsce - SP Łupawa
II miejsce - SP Pobłocie
III miejsce- SP Sycewice 
IV miejsce - ZS Damnica
Miejsca w grupie starszej: 
I miejsce - ZSP Żelkowo
II miejsce- ZS Kępice
III miejsce - SP Jezierzyce
IV miejsce - SP Łupawa
V miejsce- SP Gąbino 

VI miejsce- SP Słonowice
VII miejsce - ZS Damnica

Do etapu wojewódzkiego 
przeszło: SP Łupawa, ZSP 
Żelkowo. 

W pracach komisji, która 
oceniała testy teoretyczne, bra-
li udział: Elżbieta Rychert (KMP 
Słupsk), Natalia Filipczak (SG 
Kobylnica), Maciej Grzybowski 
(SG Kobylnica), Marcin Pode-
dworny (PP Kobylnica). Sędzią 
części praktycznej był dyrek-
tor sycewickiej szkoły Mariusz 
Pawłowski.

XLII Turnieju Wiedzy o Bezpieczeństwie 
w Ruchu Drogowym

Ósma edycja 
Kobylnickiej Garażówki

- Właśnie na tym polega magia całej tej imprezy. 
Nigdy nie można być pewnym tego, z czym czło-
wiek opuści to miejsce – przyznaje pan Rafał, który 
o Kobylnickiej Garażówce usłyszał dwa lata temu. 
Od tego momentu stara się być na każdej kolejnej 
edycji. Wiele elementów wystroju mojego salonu 
pochodzi właśnie z tej imprezy. Tym razem znala-
złem wyjątkowy obraz, który od razu przykuł moją 
uwagę – dodaje mieszkaniec Ustki. 

Ósma edycja Kobylnickiej Garażówki zgroma-
dziła sześćdziesięciu wystawców, którzy chcieli 
zainteresować swoimi przedmiotami inne osoby. 
Sami przyznawali, że przygotowania do imprezy 
były doskonałą okazja do dokonania porządków 
w garażach i szafach, dzięki czemu przedmioty od 
dawna niepotrzebne i zapomniane, mogły znaleźć 
nowych właścicieli.

Zorganizowana 14 kwietnia impreza odbywała 
się pod hasłem „W zdrowym ciele zdrowy duch”. 
Wybór nie był przypadkowy. W ten sposób posta-
nowiono zachęcić odwiedzających do wykorzy-
stania wiosny do zatroszczenia się o stan zdrowia. 
Na specjalnie zaaranżowanych stoiskach mogliśmy 
bezpłatnie wykonać podstawowe badania medycz-
ne czy dowiedzieć się tego, jak rozpocząć przygodę 
ze sportami siłowymi czy Nordic Walking. 

Odwiedzającym imprezę czas umilały występy 
artystyczne uczniów miejscowych szkół oraz arty-
stów z gminy Kobylnica. Przygotowano także kon-
kursy i zagadki, a na szczęśliwców czekały ciekawe 
upominki. Całkowicie za darmo mogliśmy także 
oznakować swój jednoślad.

Fani wyjątkowych okazji znów zjechali 
do Kobylnicy, by wziąć udział w Ko-
bylnickiej Garażówce, która odbyła 
się 14 kwietnia br. Na sześćdziesięciu 
stoiskach znalazła się cała masa wy-
jątkowych przedmiotów, które czekały 
na nowych właścicieli. Zadowolonych 
z zakupu nietuzinkowego zegara, winy-
lowych płyt czy starych gier telewizyj-
nych nie brakowało. 
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Dzień Strażaka w Reblinie 
4 maja 2019 roku w świetlicy wiejskiej 
w Reblinie zorganizowano kolejny Dzień Strażaka. 

„Rycerze Floriana to my” – sło-
wa hymnu strażackiego poka-
zują istotę naszej służby. – re-
lacjonuje druh Grzegorz Jopek, 
strażak OSP Wrząca.  Służby ry-
cerskiej, ochotniczej, „Bogu na 
chwałę, ludziom na pożytek”. 
Pod sztandarami straży ognio-
wej gromadzili się ludzie róż-
nych stanów dla ochrony przed 
żywiołami natury, co było ze-
wnętrznym uzasadnieniem wi-
docznym dla wszystkich. 

Tak jak czytamy w Ewangelii: 
„Nikt nie ma większej miłości od 
tej, gdy ktoś życie swoje odda-
je za przyjaciół swoich”(J 15, 12 
– 13). Już w 1916 roku powstał 
z inicjatywy Bolesława Chomi-
cza Związek Floriański, łączący 
jednostki ochotniczych straży 
pożarnych w strukturę krajową. 

Polski ruch strażacki był bo-
wiem fenomenem w nowożyt-
nych i najnowszych dziejach 
Polski. Na jego przykładzie 
możemy najlepiej prześledzić 
twórczy udział polskich stowa-
rzyszeń społecznych w życiu 
lokalnych społeczności, moty-
wy ich działaniu, dynamizację 
wysiłku społecznego polskiego 
narodu, począwszy od lat 70. XIX 
stulecia aż po współczesność. 

W Reblinie w obecności wój-

ta, prezesa zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP w Kobylnicy 
druha Leszka Kulińskiego i ko-
mendanta gminnego OSP druha 
Roberta Smysło odkryć można 
było ułamek codziennej służby 
z okazji Dnia Strażaka. 

Pani Sabina Słaba przygoto-
wała ciekawe konkursy pożar-
nicze, które do łez rozbawiły 
mieszkańców i przybyłych gości. 

Pani Sołtys Reblina wraz 
z Radą Sołecką i Stowarzysze-
niem przygotowała po raz kolej-
ny smaczny poczęstunek.

Strażacy zawsze byli i będą na 
posterunku. Ich służba to po-
wołanie – wypełniają przykaza-
nie miłości i pomocniczości, na 
wzór św. Floriana służą pomocą 
bliźniemu. Na szacunek zasłu-
guje to, że ratując ludzi i mienie, 
biegną tam skąd inni ze względu 
na niebezpieczeństwo uciekają. 

Pani Sołtys Reblina Marze-
na Kaczor wraz z Radą Sołecką 
i Stowarzyszeniem „Aktywni 
Mieszkańcy Gminy Kobylnica” 
dziękuje serdecznie strażakom 
z OSP Sycewice, OSP Wrząca 
i JRG 2 w Słupsku oraz wszyst-
kim  mieszkańcom Reblina i Re-
blinka za udział w uroczystości 
Dnia Strażaka.

Na zaproszenie prezesa 
zarządu oddziału gminnego 
ZOSP RP w Kobylnicy, wójta 
Leszka Kulińskiego, prezesa 
zarządu OSP Lulemino druha 
Adama Tates i komendanta 

gminnego OSP dh Roberta 
Smysło odbyło się piknikowe 
spotkanie strażaków OSP. 

Przy wspólnym bogato 
zastawionym stole zasiedli 
strażacy z OSP Wrząca, OSP 

Sycewice, OSP Sierakowo, 
OSP Lubuń, OSP Kruszyna 
i gospodarze OSP Lulemino. 

Prezes zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP w Ko-
bylnicy druh Leszek Kuliński 

oraz komendant gminny OSP 
druh Robert Smysło dziękują 
strażakom z OSP Lulemino 
i paniom z KGW Lulemino za 
worowe przygotowanie pik-
niku z okazji Dnia Strażaka. 

Piknik z okazji Dnia Strażaka w Luleminie 
27 kwietnia na terenie przy remizie OSP Lulemino odbył się piknik z okazji Dnia Strażaka.

Pożegnanie z kobylnickim posterunkeim

Kwiecień był ostatnim miesiącem, w którym służbę w cha-
rakterze dzielnicowej, na terenie Gminy Kobylnica, pełniła 
Monika Sadurska. Po nieco ponad czterech latach na tym 
stanowisku zdecydowano o powierzeniu jej nowych zadań, 
które wiązały się również ze zmianą miejsca pełnienia służby. 
Od niedawna Monika Sadurska pełni obowiązki oficera pra-
sowego Komendanta Miejskiego Policji w Słupsku. 

Monika Sadurska służbę w policji rozpoczęła w 2013 roku 
w jednostkach prewencji w Gdań-
sku. Od 2015 roku związana 
z posterunkiem w Kobylnicy. 
W tym okresie dała się poznać 
jako doskonały policjant, 
któremu zawsze bliski 
był los mieszkańców. 
Codzienną służbę 
w terenie potrafiła 
łączyć z aktywnością 
i zaangażowaniem 
w różnego rodzaju 
akcje profilaktyczne 
i edukacyjne. Organi-

zowała i prowadziła liczne spotkania z dziećmi i młodzieżą 
dotyczące spraw związanych z ich bezpieczeństwem. 

- Dziękuję wszystkim mieszkańcom, z którymi w czasie 
mojej służby w Kobylnicy, miałam okazję współpracować. 
Był to dla mnie naprawdę wyjątkowy okres. Przede mną 
nowe wyzwania, którymi postaram się sprostać. Jestem 
optymistką – przyznaje Monika Sadurska.

W środę, 17 kwietnia, nowa rzecznik słupskiej 
policji spotkała się z Wójtem Gminy Kobylnica, 
by podziękować za dobrą współpracę na prze-
strzeni ostatnich lat. Leszek Kuliński przekazał 

Monice Sadurskiej plakat składający się 
ze zdjęć, które dokumentowały jej za-

angażowanie i działalność w czasie 
służby w charakterze dzielnicowej. 

W spotkaniu uczestniczyli także 
Anna Łabik, kierownik Ośrodka Po-
mocy Społecznej w Kobylnicy, Maciej 
Stasiak, kierownik posterunku policji 
w Kobylnicy oraz Piotr Der, komen-
dant Straży Gminnej w Kobylnicy. 

Dokładnie po 4 latach i 2 miesiącach z kobylnickim posterunkiem policji rozstała się 
dzielnicowa Monika Sadurska. Teraz zajmie się kreowaniem pozytywnego wizerunku 
słupskiej policji w mediach i opinii publicznej. Monika Sadurska została nowym rzecz-
nikiem prasowym słupskiej KMP. 

Strażacka warta przy Gro-
bie Pańskim to już wielolet-
nia tradycja, nawiązująca do 
pilnowania Grobu Chrystusa 
przez żołnierzy rzymskich. 

Zależnie od lokalnej tra-
dycji strażacy występują 
w mundurach wyjściowych, 
czapkach rogatywkach, ze 
sznurami, pasami bojowymi, 
toporkami i w hełmach bojo-
wych lub ozdobnych. 

- Przez te kilkaset już prze-
szłych lat, od piątkowych 
wieczorów, aż po niedzielne 
Rezurekcje, warty przy Je-
zusowym Grobie trzymało 

królewskie wojsko, dworza-
nie, czy też przedstawiciele 
bogatego mieszczaństwa. Od 
XIX wieku, kiedy zaczęły po-
wstawać jednostki Straży Po-
żarnej, najpierw w wiejskich 
kościółkach, później również, 
w tych miejskich, warty przy 
Grobach zaciągali strażacy, 
głównie ochotnicy. Obecnie 
strażacy OSP Wrząca pielę-
gnują piękną tradycję – pod-
kreśla Rafał Wilkos zastępca 
naczelnika OSP Wrząca.

Czas pełnienia warty przez 
jedną zmianę wynosi 20 mi-
nut. Dwóch strażaków, któ-

rzy stoją przed grobem Pana 
Jezusa, w umundurowaniu 
i z toporkami w ręku, są sym-
bolem wartowników, którzy 
po śmierci Pana stali przy 
Jego grobie. Coraz częściej 
wartę honorową pełnią też 
kobiety (druhny) w mundu-
rach należące do jednostek 
OSP.

Oprócz chęci kultywowa-
nia tradycji, jest to okazja 
dla czuwających, do ad-
oracji Ciała Jezusa, chwili 
modlitwy oraz przebywania 
w Jego bliskiej obecności. 

Strażacy z OSP Wrząca, 

którzy wzięli udział w Tridu-
um Paschalnym odbywają-
cym się w kościele parafial-
nym w Słonowicach: Druh 
Roman Wilkos (prezes OSP), 
dh Rafał Wilkos (zastępca na-
czelnika OSP), dh Andrzej Jó-
zwa, dh Łukasz Puć, dh Grze-
gorz Jopek, dh Zbigniew 
Józwa, dh Józef Moskal, dh 
Krzysztof Kurdunowicz, dh 
Wojciech Żuliński, dh Paweł 
Zielonka, dh Paweł Janusz, 
dh Artur Józwa, dh Paulina 
Górzyńska, dh Karolina Jó-
zwa, dh Hanna Podlewska.

Tradycji stało się zadość. Strażacka warta honorowa OSP
Okres Świąt Wielkanocnych to czas, kiedy strażacy z Gminy Kobylnica kontynuują 
tradycję obecną w Polsce od XVIII wieku. Mowa o wartach honorowych, które kiedyś 
obejmowała tzw. „Straż Grobowa”, a dzisiaj prowadzone są w większości parafii przez 
strażaków z Ochotniczych Straży Pożarnych RP.
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Ogólnopolską Kartę Se-
niora- edycja Gmina Kobyl-
nica, może otrzymać każdy 
mieszkaniec Gminy, który 
ukończył 60 rok życia. Karta 
wydawana jest bezpłatnie 
i upaważnia do korzystania 
ze zniżek i licznych promocji 
oferowanych przez partne-
rów w całej Polsce. Takich 
punktów jest już ponad 
1700, a z każdym dniem ta 
liczba rośnie. Katalog zniżek 
przysługujących z Ogólno-
polską Kartą Seniora jest 
dostępny na stronie interne-
towej: www.glosseniora.pl 
(w zakładce Ogólnopolska 
Karta Seniora). Z katalogiem 
można się również zapoznać 

w siedzibie Ośrodka Pomo-
cy Społecznej w Kobylnicy 
przy ul. Głównej 20/3, pok. 
nr 1. 
Gdzie złożyć wniosek

 W celu otrzymania Ogól-
nopolskiej Karty Seniora 
należy złożyć wypełniony 
wniosek w Ośrodku Pomo-
cy Społecznej w Kobylnicy- 
pok. nr 1. Formularze moż-
na także pobrać na stronie 
internetowej www.opsko-
bylnica.pl. Karta wydawana 
jest bezterminowo i od razu 
po wypełnieniu wniosku.

Zgłoszenie firm do 
programu Ogólnopolskiej 
Karty Seniora 

Każda firma, która zechce 

wesprzeć Seniorów, może 
zgłosić się do Programu 
Ogólnopolskiej Karty Senio-
ra jako Partner udzielający 
zniżek beneficjentom tegoż 
programu. Firma zgłasza 
się poprzez uzupełnienie 
formularza (do pobrania na 
stronie internetowej www.
opskobylnica.pl, lub www.
glosseniora.pl ). Przedsię-
biorca ma do wyboru trzy 
opcje przystąpienia do pro-
gramu – podstawową (bez-
płatną dla firm znajdujących 
się w Gminie Kobylnica, 
w innym przypadku firma 
ponosi jednorazową opłatę 
w wysokości 50 zł. netto), 
extra i premium. Zaintere-

sowane firmy mogą dostar-
czać zgłoszenia do Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ko-
bylnicy lub bezpośrednio 
na adres Stowarzyszenia 
MANKO, al.J.Słowackiego 
46/30, 30-018 Kraków. Sto-
warzyszenie MANKO, jako 
organizator Ogólnopolskiej 
Karty Seniora, pomaga fir-
mom partnerskim w  pro-
mowaniu ich marki poprzez 
m.in. zamieszczanie reklam 
w ogólnopolskim magazy-
nie „Głos Seniora” oraz jego 
lokalnych edycjach, a tak-
że umieszczanie informacji 
o oferowanej zniżce na stro-
nie internetowej www.glos-
seniora.pl.

Promocja wydarzenia            
Zapraszamy na promocję 

wydarzenia, która odbędzie 
się podczas tegorocznych 
obchodów Dni Kobylnicy, 
w dniu 25 maja, na placu 
przy Gminnym Centum 
Kultury i Promocji w Kobyl-
nicy. W tym dniu gościć bę-
dziemy Ambasadora „Głosu 
Seniora”, który opowie o  
proseniorskiej działalności 
Stowarzyszenia MANKO, 
w tym o Programie Ogól-
nopolskiej Karcie Seniora. 
Ponadto Gmina Kobylnica 
otrzyma certyfikat „Gminy 
Przyjaznej Seniorom” oraz 
nastąpi wręczenie pierw-
szych egzemplarzy lokalnej 

edycji Ogólnopolskiej Karty 
Seniora i pierwszych cer-
tyfikatów lokalnym przed-
siębiorcom honorującym 
kartę. 

Zachęcamy do szczegóło-
wego zapoznania się z zało-
żeniami programu Ogólno-
polskiej Karty Seniora:

-Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Kobylnicy, ul. 
Wodna 20/3, tel. (59) 
8429975 wew.11, www.
opskobylnica.pl

- Stowarzyszenie MANKO, 
al. Słowackiego 46/30, 30-
018 Kraków, tel. (12) 429-37-
28, www.glosseniora.pl 

Ogólnopolska karta seniora w gminie Kobylnica
11 kwietnia 2019r. Gmina Kobylnica dołączyła do grona 120 powiatów, gmin, miast partnerskich 
i zawarła porozumienie ze Stowarzyszeniem MANKO dotyczące przystąpienia Gminy Kobylnica 
do Programu Gmina Przyjazna Seniorom oraz lokalnej edycji Ogólnopolskiej Karty Seniora. 

W związku z zapobieganiem bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Kobylnica w co-
rocznie uchwalanym Programie opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi jednym z podejmo-
wanych działań na rzecz zwierząt jest bezpłat-
ne czipowanie psów.

Czipowanie psów przez ich właścicieli wciąż nie jest to po-
wszechną praktyką. Większość osób uważa, że znakowanie 
za pomocą mikroczipa jest zarezerwowane dla zwierząt raso-
wych. Zdarza się również bagatelizowanie możliwości ucieczki 
psa  z posesji lub zwykła kradzież zwierzęcia. Czy warto więc 
oznakować psa i czy jest to  bezpieczne?

Odczytywanie czipów i sprawdzanie, czy zwierzę zosta-
ło wyposażone w ten element jest standardową procedurą 
w przypadku, gdy zwierzę zostaje znalezione przez służby 
takie jak np. Straż Gminna albo, gdy trafia do schroniska dla 
bezdomnych zwierząt. Dzięki temu, że pies zostanie wyposa-
żony w mikroczip, skraca to znacznie drogę w poszukiwaniu 
właściciela.

Mikroczip umożliwia odczytanie zawartych na nim informa-
cji  za pomocą specjalnego urządzenia, które przykłada się do 
skóry psa i odczytuje 15-cyfrowy kod, który umożliwia identy-
fikację psa w jednej z baz danych (www.europetnet.com oraz 
www.safe-animal.eu). 

Czipowanie psa nie jest bardziej bolesne od szczepienia, 
a znacznie bardziej humanitarne oraz przyjazne niż tatuowa-
nie psów, które bywa stosowane jako alternatywa dla założe-
nia czipa. Proces zakładania czipa trwa zaledwie chwilę i po-
lega na wprowadzeniu go pod skórę za pomocą strzykawki.

Obecnie produkowane mikroczipy dla zwierząt są wyko-
nane z bezpiecznych materiałów, które nie powodują alergii 
i innych dolegliwości. Może zdarzyć się jakaś nieoczekiwana 
reakcja na czip, ale jest to niewielki odsetek wśród wszystkich 
zwierząt. Czip składa się z mikroprocesora w specjalnej, steryl-
nej powłoce ze szkła. To małe urządzenie jest skonstruowane 
w ten sposób, by nie przemieszczało się pod skórą i nie powo-
dowało uczucia dyskomfortu u psa. Raz zastosowany czip  to 
inwestycja na całe życie psa.

Nie ma jednego określonego przedziału wiekowego dla za-
kładania czipów,  można zrobić to już w wieku szczenięcym jak 
zarówno u dorosłego psa.

Czipowanie psów obecnie nie jest obowiązkowe, o ile nie 
wybieramy się z psem poza granice Polski. Jest to jednak bar-
dzo przydatne i polecane przez hodowców rozwiązanie. Jeśli 
zabieramy zwierzę do innego kraju, musimy wyposażyć go 
w paszport. Podstawą do wyrobienia tego dokumentu jest 
właśnie czip.

W związku z powyższym Straż Gminna w Kobylnicy zapra-
sza wszystkich chętnych mieszkańców zamieszkujących teren 
gminy Kobylnicy na bezpłatne czipowanie psów. Szczegóły 
akcji będą dostępne na oficjalnej stronie Gminy Kobylnica, 
przewidywane rozpoczęcie akcji to czerwiec 2019 roku. 

Będący załącznikiem do 
ww. uchwały „Program opieki 
nad zwierzętami bezdomny-
mi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na tere-
nie Gminy Kobylnica na rok 
2019” szczegółowo reguluje 
sposób realizacji założonych 
celów, finansowanie progra-
mu, działania edukacyjne 
oraz sposób znakowania 
zwierząt przy pomocy urzą-
dzeń elektronicznych (czipo-
wanie).   

Głównym celem Progra-
mu jest znalezienie domu 
dla zwierzaka. Dotyczy to 
zarówno zwierząt, które się 
zagubiły aby mogły powró-
cić do swoich właścicieli oraz 
takich które zostały porzuco-
ne przez osoby nieodpowie-
dzialne. Decyzją Wójta Gminy 
realizacja programu została 
przekazana Referatowi Stra-
ży Gminnej. Kontakt z  jed-
nostką: telefon w  godzinach 
pracy 59  841 07 55, poza 
godzinami 112 oraz e-mail: 
sg@kobylnica.pl. Informacje 
o  znalezionych zwierzętach 
wraz ze zdjęciem publikowa-
ne są na stronie internetowej 
www.kobylnica.pl w zakład-
ce „Straż Gminna” oraz na 
tablicy ogło-
szeń Urzędu 
Gminy Kobyl-
nica, w siedzi-
bie Referatu 
Straży Gmin-
nej w Kobyl-
nicy przy ulicy 
Wodnej 20.

Adopcja bez-
d o m n y c h 
psów wspo-

magana jest przez gminę 
częściową refundacją kosz-
tów utrzymania adoptowa-
nego zwierzęcia na kwotę 
nie przekraczającą 600 zł. Re-
fundowane mogą być koszty 
zakupu karmy, akcesoriów, 
zabiegów weterynaryjnych, 
budy dla psa, ogrodzenia 
kojca.

W przypadku kotów ży-
jących wolno realizowany 
jest program dokarmiana 
w miejscu ich bytowania przy 
pomocy tzw. karmicieli – spo-
łecznych opiekunów. Karmi-
cielem może zostać pełnolet-
ni mieszkaniec gminy, który 
zobowiąże się do opieki nad 
tymi zwierzętami i złożą sto-
sowną deklarację. Osoba taka 
zobowiązuje się do dokar-
miania, karmą przekazywaną 
przez Straż Gminną i pełnie-
nia opieki nad wskazanymi 
przez siebie wolnożyjącymi 
kotami, jak również utrzy-
mania czystości i  porządku 

w miejscu ich dokarmiania.
Zwierzęta, które nie znaj-

dą domu kierowane będą 
do prowadzonego przez 
miast Słupsk Schroniska dla 
Zwierząt przy ul Portowej 11 
w Słupsku. Podstawą działa-
nia jest porozumienie z dnia 
1 lutego 2018r. w sprawie 
powierzenia Miastu Słupsk 
wykonywania zadań publicz-
nych w zakresie zapobiega-
nia bezdomności zwierząt. 
Schronisko przy ulicy Porto-
wej będzie funkcjonowało do 
października 2019r. W okre-
sie późniejszym obowiązki 
przejmie nowy obiekt będą-
cy obecnie w fazie realizacji.

Program precyzuje rów-
nież sposób postępowania 
z bezdomnymi zwierzętami 
gospodarskimi, zapewniając 
im miejsce tymczasowego 
schronienia oraz zwierzęta-
mi, które brały udział w zda-
rzeniach drogowych.

Dla mieszkańców Gminy 
Kobylnica, we współpracy 
z organizacjami pozarządo-
wymi, realizowane będą pro-
gramy edukacyjne w zakresie 
odpowiedzialnej i właściwej 
opieki nad zwierzętami, ich 
humanitarnego traktowania, 
propagowania sterylizacji, 
kastracji i adopcji zwierząt 
bezdomnych. Działania edu-
kacyjne dla dzieci i młodzież 
będą miały charakter prelek-
cji i konkursów w placówkach 
oświatowych.

Kontynuowany będzie 
program elektronicznego 
znakowania psów poprzez 
wszczepiane mikroczipów. 
Działania będą prowadzone 

w siedzibie Referatu Straży 
Gminnej oraz podczas festy-
nów i zabaw organizowanych 
na terenie gminy.

Środki finansowe nie-
zbędne do realizacji zadań 
wynikających z programu 
w wysokości 55.167,00 zł za-
bezpieczone są w budżecie 
gminy na rok 2019.

Przypomnijmy, że ustawo-
dawca w roku 2011 noweliza-
cją ustawy o ochronie zwie-
rząt nałożył na organy gminy 
obowiązek uchwalenia i re-
alizacji programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdom-
ności zwierząt.

Uchwalany do dnia 31 mar-
ca każdego roku Program 
obejmuje takie zagadnienia 
jak:
1) zapewnienie bezdom-

nym zwierzętom miejsca 
w schronisku dla zwierząt;

2) opiekę nad wolno żyją-
cymi kotami, w tym ich 
dokarmianie;

3) odławianie bezdomnych 
zwierząt;

4) obligatoryjną sterylizację 
albo kastrację zwierząt 
w schroniskach dla 
zwierząt;

5) poszukiwanie właścicieli 
dla bezdomnych zwierząt;

6) usypianie ślepych miotów;
7) wskazanie gospodarstwa 

rolnego w celu zapewnie-
nia miejsca dla zwierząt 
gospodarskich;

8) zapewnienie całodobowej 
opieki weterynaryjnej 
w przypadkach zdarzeń 
drogowych z udziałem 
zwierząt.

Na pomoc bezdomnym zwierzętom
28 marca br. Rada Gminy Kobylnica po raz 7. podjęła uchwałę w spra-
wie przyjęcia programu zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi na terenie Gminy Kobylnica na rok 2019.
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Dwa srebra kończewskich judoków 
Aleksander Przyborek i Artur Zaborowski kolejny raz udowodni-
li, że są bardzo utalentowanymi zawodnikami. Reprezentanci 
Uczniowskiego Klubu Sportowego„Orzeł” Kończewo wywalczyli 
dwa srebrne medale w Otwartych Mistrzostw Szubina. 

Siatkarki Piasta o krok od awansu do MP

Turniej rozgrywano w dwóch grupach systemem 
"każdy z każdym" do dwóch wygranych setów. 

- Pierwsze trzy mecze zawodniczkom UKS 
Piast Kobylnica poszły gładko, dziewczęta wygra-
ły po 2:0 kolejno z UKS Wilki Chwaszczyno II, SPS 
Lębork II oraz Gdyńską Akademią Siatkówki I – re-
lacjonuje Michał Huzarski, trener siatkarek Piasta.

W meczu o pierwsze miejsce w grupie ko-
bylniczanki uległy późniejszym mistrzyniom 
województwa, drużynie SP Pępowo I 0:2. 
Mimo to dziewczęta awansowały do finałowej 
czwórki turnieju. W meczu o 2. miejsce w wo-
jewództwie Piastczanki rywalizowały z pierw-
szą drużyną UKS Wilki Chwaszczyno. 

- Niestety po dramatycznym meczu lepsze 
okazały się rywalki Piasta zwyciężając 2:1, po-
mimo iż w tie-breaku było już 9:8 dla kobylni-
czanek i w górze piłka na 10:8. Jednak tak się 
nie stało i trzy najważniejsze akcje meczu pa-
dły łupem Wilków – dodaje Huzarski.

W meczu o brązowe medale w wojewódz-
twie kobylniczanki podrażnione porażką z Wil-
kami zagrały bardzo dobry mecz, wygrywając 

2:0 z pierwszą drużyną SPS Lębork I, czym za-
gwarantowały sobie brązowe medale. 

- Podsumowując sezon rozrywkowy dla 
dziewcząt Piasta z rocznika 2007, śmiało 
można powiedzieć, że był on bardzo udany. 
Trzecie miejsce pierwszej drużyny, 13 miejsce 
drugiej drużyny. Warto podkreślić, że w całym 
cyklu wojewódzkich eliminacyjnych turnie-
jów udział wzięły 43 drużyny z całego woje-
wództwa – podsumowuje trener Piasta.

W niedzielę natomiast do zmagań w Gdań-
skim Jasieniu przystąpiło 16 najlepszych dru-
żyn w grach dwójkowych. W tym turnieju 
zespół Piasta reprezentowały dwie drużyny. 
Turniej rozgrywano systemem każdy z każ-
dym w czterech grupach po cztery zespoły. 
Pierwszy zespół Piasta trafił na bardzo silną 
grupę, z której niestety nie udało się awan-
sować. Cały turniej dwójek wygrała drużyna 
UKS Jasieniak Gdańsk przed Zatoką Puck I. To 
właśnie te drużyny reprezentować będą woje-
wództwo pomorskie w MP w Zabrzu. 

11 i 12 maja odbyły się turnieje finałowe etapu wojewódzkiego 
Kinder+ sport w kategorii "3" i "2"" dziewcząt. W obydwu dzielnie 
walczyły reprezentantki Uczniowskiego Klubu Sportowego Piast 
Kobylnica. Mimo bardzo ambitnej postawy młodym zawodniczkom 
nie udało się wywalczyć przepustki do finałów MP w Zabrzu. 

„Powiatowa” Spółdzielnia Socjalna w Kwakowie ogłasza zapisy na 
obóz żeglarski, który będzie miał miejsce w dniach 04.08-23.08.2019 
na terenie Szkoły Żeglarskiej w Bobęcinie. 
Termin składania dokumentów 10.06.2019r (sekretariat CUW w Ko-
bylnicy, P. Witold Stech oraz „Powiatowa” Spółdzielnia Socjalna 
w Kwakowie ul. Słupska 16/3 tel. 721605792).

Wielkanocne zmagania młodych futbolistów

Rozgrywki podzielono na 2 grupy. Grupę 
I stanowiły drużyny z Gminy Kobylnica: SP Ko-
bylnica, SP Kwakowo, SP Słonowice, SP Sycewi-
ce oraz SP Kończewo. Grupa 2 to kluby sporto-
we: Byki Czarne, Byki Białe, Sokół Szczypkowice, 
KS Potęgowo, KS Damnica, Stal Jezierzyce.

Wyniki zawodów:
I wśród szkół z Gminy Kobylnica:
1 miejsce - SP Sycewice
2 miejsce - SP Kwakowo
3 miejsce - SP Kończewo
4 miejsce - SP Kobylnica
5 miejsce - SP Slonowice
II wśród klubów sportowych:
1 miejsce - Byki czarne
2 miejsce -Byki Białe
3 miejsce - Sokół Szczypkowice
4 miejsce - KS Damnica
5 miejsce - Stal jezierzyce
6 miejsce - KS Potęgowo

Wyróżnienia wśród szkół podstawowych:
1. król strzelców - Oskar Rymuszka (Sycewice)
2. najmłodszy zawodnik - Wiktor Turski (Kończewo)
3. najlepszy bramkarz - Piotr Łukaczyk (Kwakowo)
4. najlepszy zawodnik - Maciej Brysik (Kończewo)
5. najlepszy obrońca - Maksymilian Abramczyk 
(Słonowice)
Wyróżnienia w grupie klubów sportowych:
1. król strzelców - Szymon Jurcaba 
(Byki czarne)
2. najmłodszy zawodnik - Tymoteusz Konopa 
(KS Potęgowo)
3. najlepszy bramkarz - Aleksander Wojtanek 
(KS Damnica)
4. najlepszy zawodnik - Jerzy Ruszewski (So-
kół Szczypkowice)
5. najlepszy obrońca - Karol Ilski (Byki Białe)

Rozgrywki dały kibicom, rodzicom i samym 
uczestniczącym w turnieju dzieciom wiele emo-
cji. Wyróżnienia i nagrody tj. puchar fair play, sta-
tuetki i piłki były dla dzieci potwierdzeniem, że 
warto podejmować sportowe wyzwania.

13 kwietnia 2019 roku (sobota) odbył się Halowy Turniej Piłki Nożnej Wielkanoc - Kobylnica. W zawodach wzięły udział dzieci ze szkół z Gminy Ko-
bylnica. Rozegrano łącznie 25 spotkań.

W zawodach, które roze-
grano 11 maja, startowały 
zawodniczki i zawodnicy 
z województw kujawsko-po-
morskiego, zachodnio-po-
morskiego i pomorskiego. 
Wlki odbywały się na czte-
rech matach w kilku katego-
riach wiekowych.

Uczniowski Klub Spor-
towy „Orzeł” Kończewo re-
prezentowali Aleksander 
Przyborek oraz Artur Zabo-
rowski. Ambitna postawa 
i spore umiejętności pozwo-
liły im na zdobycie srebr-
nych medali w swoich kate-
goriach wagowych. 

- Obydwaj zawodnicy za-
prezentowali się z bardzo 
dobrej strony. Ich walki były 
zacięte i wywołały duże 
emocje wśród kibiców. Dwa 
srebrne medale podkreślają, 
że nasi zawodnicy liczą się 
w gronie najlepszych za-
wodników. Artur startował 
w grupie chłopców urodzo-
nych w latach 2006-2007. 
Jest to ostatnia grupa wie-
kowa przez wejściem w ka-
tegorię młodzików. W przy-
szłym roku kalendarzowym 
rozpoczną się dla naszego 
zawodnika najpoważniejsze 
starty. Olek z kolei ma kom-

fort jeszcze przez kilka lat 
i może startować w grupie 
dzieci. W Szubinie w katego-
rii dzieci urodzonych w la-
tach 2010 i młodsi udowod-
nił, że radzi sobie świetnie. 
Wygrał trzy walki a finałowa 
była bardzo wyrównana – 
mówi Dorota Barcikowska, 
trener judoków z Kończewa.

Do końca roku szkolnego 
UKS „Orzeł” planuje starty 
jeszcze w kilku turniejach. 
Jedne z najważniejszych 
odbędą się w Żninie i Dą-
browie.

Mimo braku awansu do finału krajowego z wyników osiąganych przez młode siatkarki możemy być 
bardzo zadowoleni.
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Baran 
21.03 – 20.04
Karta Tarota:/
Dziewiątka Bu-
ław/ - wkrótce 

nastąpi pomyślne zakończe-
nie trudnej sytuacji. Przestań 
zajmować się roztrząsaniem 
przeszłości, lepiej zacznij pla-
nować przyszłość i podejmij 
konkretne działania. Wszyst-
ko, co w czerwcu zaplanu-
jesz, to zrealizujesz. Będzie 
Ci teraz szczęście wyjątkowo 
sprzyjać. Otwarte rozmowy 
o sprawach materialnych 
mogą przynieść pozytywne 
efekty, korzystaj z życzliwości 
ludzi. Dobrze się stanie, gdy 
rozwiążesz stare problemy 
rodzinne i zajmiesz się star-
szą osobą, która potrzebuje 
pomocy, potrzebny będzie 
kompromis. Twoje relacje 
partnerskie będą układały się 
lepiej, kiedy Ty podniesiesz 
poczucie własnej wartości. 
Zaufaj swojej intuicji, ona Cię 
poprowadzi. Przesłanie: nie 
doszukuj się u siebie i u in-
nych tego, czego nie ma. 

Byk 
21.04 – 21.05
Karta Tarota: /
Piątka mieczy/ 
Jeżeli wierzysz, 

że cel uświęca środki, mo-
żesz doznać rozczarowania. 
Czerwiec to czas, kiedy Twoje 
marzenia mogą się spełnić 
w każdej sferze życia. Możesz 
spróbować szczęścia również 
w grach losowych. Jest szan-
sa na wygraną. Twoja patron-
ka Wenus pomoże Ci zasilić 
Twoje finanse. Odtwórz jak 
najwięcej dawnych kontak-
tów dzięki którym pojawią 
się nowe możliwości. W spra-
wach zawodowych będzie 
coraz lepiej. Jeżeli chcesz 
zmienić pracę, teraz możesz 
trafić na najlepszą ofertę. 
Będzie też sprzyjać wszelkim 
spotkaniom rodzinnym i to-
warzyskim. Bez problemów 
uda Ci się ogarnąć wszystkie 
sprawy domowe. Jeżeli jesteś 
samotnym bykiem, to los po-
może Ci poznać idealnego 
partnera, a Twoja energia po-
zwoli na pozytywne kształto-
wanie relacji. Przesłanie: nie 
skupiaj się na problemach, 
zaufaj losowi, dasz radę.

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
Karta Taro-
ta: /As mie-
czy/ - możesz 

oczekiwać korzystnej oferty 
nowej pracy lub awansu. 
W ten piękny, letni czas po-
rzuć stare przyzwyczajenia 
i skorzystaj z nadarzających 
się okazji, a wszystko stanie 
się łatwiejsze. Nie bierz zbyt 
wiele na swoje barki, wy-
cisz się, odpocznij i pobądź 
z samym sobą. W sferze fi-
nansowej wszystko zmierza 
w dobrą stronę, aby nie po-
pełnić błędu, nie poddawaj 
się presji. Sporo uda Ci się 
załatwić dzięki negocjacjom. 
Twój patrony Merkury może 
sprawić, że zostaną odkryte 
przez Ciebie jakieś tajemnice 
rodzinne. Czerwiec będzie 
wspaniałym czasem dla mi-
łości. Letnia energia sprzyjać 
będzie ułożeniu Twojego 
życia osobistego. W Twoim 
otoczeniu znajduje się sym-
patyczna osoba, którą wy-
starczy dostrzec. Przesłanie: 
im bardziej konkretne są na-
sze cele, tym większe praw-
dopodobieństwo, że je osią-

gniemy. 

Rak 
22.06 – 22.07
Karta Tarota:/ 

Gwiazda/ - Nie rozmieniaj 
się na drobne, postaraj się 
wykorzystać. Swoje talenty 
i możliwości. Czerwiec nastroi 
Cię do podsumowań, pojawi 
się wiele nowych możliwości. 
Możesz dojść do wniosku, że 
warto się z kimś lub czymś 
pożegnać, również ze swoimi 
starymi przyzwyczajeniami. 
W sferze finansowej zacho-
waj rozwagę, powstrzymaj 
się wydatkami związanymi 
z domem, należy je przełożyć 
na później. W pracy wzrost 
kreatywności, doskonałe po-
mysły i dobre klimaty oraz 
sprzyjające relacje z ludźmi 
przyniosą pozytywne efekty 
Twoich wysiłków. Powinieneś 
pomyśleć o wypoczynku, 
znajdź sobie ciekawe zajęcie, 
jakieś hobby, które pozwoli Ci 
się wyżyć artystycznie. Prze-
słanie: zacznij dobrze trakto-
wać samego siebie.

Lew 
23.07 – 23.08
Karta tarota:/
D z i e w i ą t k a 
Denarów/ - 

doceń prawdziwą przyjaźń, 
która dobry los Cię obdarza. 
W czerwcu poczujesz wiatr 
w żaglach. Przepełniać Cię 
będzie radość i entuzjazm, 
który pociągnie również 
innych do działania. Jeże-
li pojawiać się będą okazje 
do podróżowania, korzystaj 
z każdej z nich. W pracy uni-
kaj konfliktów i nie rezygnuj 
z nałożonych na Ciebie do-
datkowych obowiązków, 
jeżeli przetrwasz odniesiesz 
sukces. W domu mogą po-
jawić się konflikty i różnice 
zdań dotyczące wychowa-
nia dzieci. Rozkwit uczuć 
w sferze sercowej, wyrzuć ze 
swoich myśli jakieś nieuda-
ne związki i nastaw miłosny 
radar, bo wielka miłość tuż 
– tuż. Przesłanie: optymizm 
jest zaraźliwy. Pozytywne 
myślenie ma zbawienny 
wpływ na inne osoby.  

Panna 
24.08 – 23.09
Karta Tarota:/
D z i e w i ą t k a 
Buław/ - Nie 

porzucaj swojego projek-
tu, choć czujesz zmęczenie, 
wkrótce zobaczysz, że wy-
siłek się opłaca. W tym mie-
siącu będziesz mieć wiele 
pięknych i pożytecznych rze-
czy do zrobienia. Nadszedł 
czas, by rozwiązać wszystkie 
problemy materialne z prze-
szłości. W pracy rób swoje 
i nie bierz na siebie zbyt wiele 
dodatkowych obowiązków. 
W domu wszystko zmierza 
we właściwym kierunku. Ar-
tystyczne dzieła, które Cię 
zainteresują, staną się ozdo-
bą twojego domu. Będziesz 
upiększać swoje otoczenie, 
ale też zmienisz, co nieco 
w swoim wyglądzie. Patrz 
w serce i miej wiarę w mi-
łość. Nie wszystko jest takie, 
jak Ci się wydaje. Przesłanie: 
Szczęścia nie można kupić za 
żadne pieniądze. Szczęście 
jest jak echo, które odzywa 
się tylko wtedy, kiedy dajesz 
siebie samego. Dawać siebie 
znaczy kochać. 

Waga 
24.09 – 23.10
Karta Tarota: /
As Kielichów/ 
- słuchaj swo-

jej intuicji, na pewno Cię nie 
zawiedzie. W czerwcu rozpie-
rać Cię będzie niesamowita 
energia twórcza, więc zdo-
bądź się na odwagę i zacznij 
realizować swoje marzenia, 
nie czekaj, aż inni podejmą 
za Ciebie decyzje, bo okazje 
przelecą Ci koło nosa. Two-
je zdolności przydadzą się 
w domu i w pracy, dzięki nim 
uratujesz trudną sytuację. 
Tworzenie nowych rzeczy 
będzie napędzać Twoją ener-
gię życiową. W finansach 
mogą pojawić się nowe moż-
liwości, nie ociągaj się i szyb-
ko korzystaj z okazji. W spra-
wach sercowych dojdziesz 
do wniosku, że romansować 
możesz z każdym, ale ślub 
wziąć tylko z osobą, która za-
pewni Ci dostatnie i spokojne 
życie. Przesłanie: Najlepszy 
moment na wprowadzenie 
zmian właśnie nadszedł, więc 
nie czekaj, zacznij działać. 

Skorpion
 24.10 – 22.11
Karta Tarota: /
Ósemka mie-
czy/ - nastąpi 

nieoczekiwane rozwiąza-
nie sytuacji, na którą nie 
masz wpływu. Czerwiec, 
a zwłaszcza jego druga 
połowa, to doskonały 
czas na zerwanie z daw-
ną rutyną i rozpoczęcie 
czegoś nowego, ekscytu-
jącego. Letni czas sprawi, 
że staniesz się twórczy. 
Czerwiec to idealny czas 
na zmianę pracy, jeżeli 
masz taki plan, rodzina 
robi uniki, aby nie wpaść 
w tryby Twoich nowych 
planów i związanych 
z nimi obowiązków, ko-
nieczny będzie kompro-
mis. W czerwcu pojawią 
się nowe znajomości, któ-
re zapowiadaj się obiecu-
jąco. Sprawy sercowe po-
układają się w naturalny 
sposób i w swoim tempie. 
Będzie tak, jak ma być. 
Przesłanie: Powiedz szczę-
ściu tak. Porzuć nawyki, 
które Ci szkodzą. 

Strzelec
23.11 – 21.12
Karta Taro-
ta:/ Trójka 

Buław/ - nie trzymaj się kur-
czowo utartych schematów 
w czerwcu może pojawić się 
w Twoim życiu pewne zamie-
szanie. Najważniejsze aby nie 
dać się wyprowadzić z rów-
nowagi. Nie myśl też o tym, 
by zadowolić innych. Skup 
się na sobie. Wszelkie rozmo-
wy prowadź dyplomatycz-
nie, pamiętaj o logice, bądź 
racjonalny i zachowuj spokój 
wewnętrzny, wszystko uda Ci 
się wyjaśnić i wyprowadzić 
na prostą. Sprawy domowe 
też idą we właściwą stronę, 
co wpłynie na zadowolenie 
domowników i miłą atmos-
ferę. Miłość to magia i tajem-
nica, której nie ogarniesz ro-
zumem. Idź za głosem serca 
i ciesz się, gdy ją znajdziesz, 
troszcz się o nią. Przesłanie: 
szukając wielkiego szczęścia 
nie przegap małego, które 
może Cię spotkać w każdym 

momencie.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Karta Tarota: 

Rycerz denarów/ Dzięki wy-
trwałej pracy powodzenie 
w interesach. W czerwcu bę-
dzie Ci dopisywać doskonały 
humor i wspaniała kondy-
cja. Będą pojawiać się pilne 
sprawy, które trzeba będzie 
szybko załatwiać, ale Ty nie 
poddawaj się presji, niczego 
nie przyśpieszaj, nie wracaj 
do tego, z czego wcześniej 
zrezygnowałeś. W sprawach 
materialnych nie wywołuj 
wilka z lasu. Ciągłe myślenie 
o zabezpieczeniu przyszłości 
jest błędem. Szkodliwe jest, 
gdyż energia płynie za myślą 
i zasila to, o czym ciągle my-
ślisz i czego się boisz. Dbaj 
o zdrowie i swoje i bliskich. 
Między 16 – 24 czerwca 
uważaj za kierownicą, unikaj 
agresywnych ludzi i zwierząt, 
chroń się przed kontuzjami 
Twój partner może Cię bar-
dzo zaskoczyć, oczywiście na 
plus. Przesłanie: Warto dążyć 
do tego, by być zadowolo-
nym z tego, co się ma i doce-
niać to, co sprawia radość.

Wodnik 
21.01 – 18.02
Karta Tarota:/
Królowa Bu-
ław/ - możliwy 

jest sukces zawodowy, dzięki 
współpracy z kobietą. Zacznij 
czerpać radość i przyjemność 
z tego, co robisz. Patrz pozy-
tywnie na świat, a wszystko 
stanie się o wiele prostsze 
i łatwiejsze. Warto odnowić 
dawne przyjaźniej, aby móc 
spędzić wiele wspaniałych 
chwil w gronie przyjaciół 
i świetnie się bawić. W sfe-
rze finansowej zalecana jest 
rozwaga, aby nie popaść 
w przejściowe kłopoty. Szcze-
gólną ostrożność zachowaj 
między 22-26 czerwca. Przy 
mądrym gospodarowaniu 
zachowasz płynność finan-
sową. W pewnym momencie 
możesz poczuć zniechęcenie 
do pracy zawodowej, lecz 
dzięki swoim talentom i wie-
dzy masz szanse na znalezie-
nie nowej pracy, która będzie 
dla Ciebie satysfakcjonująca. 

Ryby 
19.02 – 20.03
Karta Tarota:/
świat/ - miej 

wiarę w siebie i nie czekaj 
biernie na poprawę swego 
losu. W czerwcu staraj się za-
chowywać spokój i zdrowy 
dystans, gdy pokonasz po-
jawiające się problemy, to 
pozwoli Ci uwierzyć w sie-
bie. W tym miesiącu mo-
żesz liczyć na spory zastrzyk 
finansowy od 9 czerwca do 
2 lipca. Pieniądze mogą po-
chodzić od rodziny ze spad-
ku, sprzedaży działki lub 
domu. Możesz je również 
uzyskać dzięki własnym 
wysiłkom. Teraz los spra-
wi, że rzeczy nieosiągalne 
znajdą się w Twoim zasięgu. 
Związki partnerskie, które 
od dłuższego czasu zmaga-
ją się z kryzysem, w czerwcu 
mogą ostatecznie się roz-
stać i będzie to najlepsze 
rozwiązanie. W pozostałych 
związkach będą następo-
wać zmiany w dobrym kie-
runku. Przesłanie: Prędzej 
coś osiągniesz, jeśli w to 
uwierzysz. Tego właśnie Ci 
potrzeba- odpowiedniego 
nastawienia.

HOROSKOP
 na maj 2019 Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011
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